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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicatele cer sa fie respinsa Legea Pensiilor: Incalca prevederi constitutionale, obligatia de a asigura un nivel 
de trai decent 
Consiliul General al CNS Cartel ALFA si Federatia Solidaritatea Sanitara din Romania solicita membrilor Camerei 
Deputatilor sa respinga proiectul legii pensiilor adoptat in Comisia de munca, precizand ca incalca prevederile 
constitutionale si principiul egalitatii in drepturi. 
"Consiliul General al CNS Cartel ALFA va adreseaza solicitarea de a respinge actul normativ in plen, deoarece 
acesta incalca prevederile constitutionale, principiul egalitatii in drepturi, echitatii, principiul protectiei 
persoanelor cu handicap, si obligatia de a asigura un nivel de trai decent", se arata intr-un comunicat trimis, 
miercuri, de Consiliul General al CNS Cartel ALFA. 
Astfel, Consiliul General al CNS Cartel ALFA anunta ca proiectul de lege nu respecta principiul contributivitatii. Prin 
modul de calcul, persoanele care contribuie peste 15 ani vor avea aceeasi pensie minima chiar si in cazul in care 
contribuie la salariul minim pe economie sau la nivelul salariului mediu pe economie. 
"Pentru 25 de ani de contributii, toti cei care au contribuit intre salariul minim pe economie si 75% din salariul 
mediu pe economie vor primi tot pensia minima aferenta celor 25 de ani de contributii. Si in cazul unei contributii 
de peste 35 de ani la nivelul salariului minim sau pana in 60% din salariul mediu pe economie salariatii, odata iesiti 
la pensie, vor primi tot pensia minima aferenta acestei categorii", se mai arata in sursa citata. 
Consiliul General al CNS Cartel ALFA sustine ca proiectul de lege nu respecta principiul echitatii, prin luarea in 
considerare in calculul stagiului de cotizare a intregului timp de lucru al salariatilor, inclusiv a celui corespunzator 
normelor prin cumul. 
"Pastrarea mentiunii 'contributii datorate si platite' determina o vulnerabilizare nejustificata a salariatilor care nu 
au nici controlul asupra platii contributiilor si nici parghiile necesare pentru a determina plata lor de catre 
angajatori. Adoptarea proiectului va crea discriminare prin modul in care sunt reglementate stagiile de pensie si 
formula de calcul a persoanelor cu handicap", se mai arata in comunicat. 
Sursa citata anunta ca pensionarii aflati in plata sunt inselati pentru ca, prin aplicarea legii aflate in vigoare, ar fi 
trebuit sa creasca punctul de pensie cu aproximativ 20% (50% din cresterea inflatiei si 50% din cresterea salariului 
mediu) . In consecinta, punctul de pensie ar trebui sa creasca la aproximativ 1.320 lei de la 1 ianuarie 2019. 
Totodata, Consiliul General al CNS Cartel ALFA spune ca proiectul a fost dezbatut intr-un timp insuficient pentru o 
lege care afecteaza toti cetatenii tarii. 
"S-a mers pe o masina de vot, complet neinteresata de problema reala, consecintele asupra cetatenilor si 
sustenabilitatea unei proiect atat de important. Adoptarea acestei legi este o actiune populista, care va repeta 
situatia din 2008, cand s-a votat cresterea cu 50% a salariilor din invatamant, pentru ca apoi sa fie taiate", se arata 
in comunicatul trimis de Consiliul General al CNS Cartel ALFA. 
De asemenea, si Federatia Solidaritatea Sanitara din Romania solicita deputatilor din Parlamentul Romaniei sa 
adopte o lege a pensiilor echitabila. 
Federatia Solidaritatea Sanitara din Romania solicita, public, introducerea echitatii in sistemul de pensii de stat 
prin luarea in considerare in calculul stagiului de cotizare a intregului timp de lucru al salariatilor, inclusiv a celui 
corespunzator normelor prin cumul. 
"Aveti datoria de a prevedea in lege ca la calculul stagiului de cotizare trebuie sa fie luata in considerare fiecare 
ora de lucru desfasurata in baza unui Contract individual de munca, indiferent daca este la norma de baza sau la 
norma/normele prin cumul. Efectul firesc al acestei masuri il constituie reducerea proportionala a varstei de 
pensionare pentru toti salariatii care lucreaza peste echivalentul nivelul standard al duratei vietii active", se arata 
in comunicatul trimis, miercuri, de Federatia Solidaritatea Sanitara din Romania. 
De asemenea, Federatia anunta ca proiectul legii pensionarilor va afecta circa 200.000 de salariati, dintre care 
aproximativ 40.000 sunt din sectorul sanitar. 
"Pentru membrii Senatului si pentru Comisiile Camerei Deputatilor interesul acestor oameni n-a contat, fiecare 
dintre aceste institutii (impreuna cu parlamentarii care fac parte din ele) refuzand recunoasterea acestui drept. 
Pentru dvs. trebuie sa conteze! In caz contrar, exista riscul ca ei sa-si caute o tara care stie sa-i pretuiasca pe cei 
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care ale sa-si inchide viata muncii", se mai arata in comunicatul transmis de Federatia Solidaritatea Sanitara din 
Romania. 
Comisia pentru munca a Camerei Deputatilor a adoptat, dupa o sedinta de peste sapte ore, un raport de admitere 
cu amendamente pentru proiectul Legii pensiilor. Au fost 14 voturi "pentru", cinci "impotriva" si o abtinere. 
Urmeaza ca proiectul sa prineasca votul intr-unul dintre plenurile Camerei Deputatilor, for decizional pentru 
initiativa legislativa. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Daca Legea pensiilor nu se adopta in timp util, Guvernul are pregatita o noua OUG 
In cazul in care Legea pensiilor nu va fi adoptata la timp, anul acesta, anumite reglaje se pot face prin ordonanta 
de urgenta sau hotarare de guvern, afirma ministrul Muncii, Marius Budai. 
Totodata, el a precizat ca legea are sustinerea coalitiei de guvernare si nu stie de ce a fost amanat votul de azi. 
"Legea are sustinerea coalitiei. Vedem ce s-a intamplat. Va fi votata si trimisa la promulgare. Legea pensiilor este 
ceruta pentru vot la plen. Vedem. Ma duc sa ma informez. Anumite reglaje, daca vor trebui fi facute, le vom regla 
prin ordonanta de orgenta", a subliniat Marius Budai, citat de Mediafax. 
Printre reglajele la care a facut referire ministrul Muncii este punctul de pensie din 2019. 
"Majorarea punctului de pensie poate trece prin orice reglementare legala se poate trece, fie ordonanta, lege sau 
hotarare de guvern. Ne vom sfatui cu Ministerul Justitiei si vom decide ca atare", a explicat Budai. 
Proiectul Legii Pensiilor ar fi trebuit sa fie pe ordinea de zi a plenului Camerei Deputatilor de miercuri. 
Potrivit Digi24, dezbaterea si votul au fost amanate pentru ca Puterea nu are majoritate in Camera. 
Intrebat de ce nu va fi votata azi Legea Pensiilor, liderul ALDE, Calin Popescu Tariceanu, a spus ca nu stie, pentru 
ca nu a discutat cu deputatii. 
El a dat, insa, asigurari ca nu exista probleme cu majoritatea in Camera Deputatilor. 
"Nu pot sa va spun de ce nu se voteaza. Eu inca sunt la Senat. Nu am discutat cu colegii mei. Azi eram la 
conferinta cu colegii din Serbia si Bulgaria. Nu cred ca e o problema cu majoritatea. E o problema de prezentare, 
nu de majoritate", a mai declarat liderul ALDE. 
Marti, Comisia pentru Munca a Camerei Deputatilor a adoptat, dupa o sedinta de peste sapte ore, un raport de 
admitere cu amendamente pentru proiectul Legii pensiilor. Au fost 14 voturi "pentru", cinci "impotriva" si o 
abtinere. 
Fostul ministru al Muncii, Lia Olguta Vasilescu, a declarat ca "cei din USR au votat impartit, iar PNL a votat 
impotriva". 
Potrivit acesteia, nu au fost amendamente care sa modifice structura legii. 
"O modificare importanta, pe care ne-am dorit-o, este ca mamele care adopta copii pot si ele sa beneficieze de 
varsta de pensionare. Noi credem ca toti trebuie sa beneficieze de aceleasi drepturi", a precizat Lia Olguta 
Vasilescu. 
Totodata, ea a dat asigurari ca pana in anul 2021 nu vor exista probleme pentru cei care ies la pensie pe actuala 
legislatie. 
"Pana in anul 2021 nu va fi nicio problema pentru nimeni care iese la pensie pe actuala legislatie. Chiar daca pana 
in anul 2021 nu s-au platit contributiile, consideram ca a fost vina statului, apoi nimeni nu mai poate sa reclame ca 
sunt in plata si ca angajatorii nu fac transferul contributiilor", a completat fostul ministru al Muncii. 
Noua lege privind sistemul de pensii a fost adoptata de Guvern, in sedinta din 10 octombrie, si a trecut de Senat 
pe 26 noiembrie. 
Luni, Lia Olguta Vasilescu a afirmat ca foarte probabil Opozitia sau presedintele Klaus Iohannis vor ataca Legea 
pensiilor la CCR, deoarece se gandesc ca vor urma la guvernare si nu vor aplicarea legii din cauza impactului mare 
pe care il are. 
"Sigur ca da, exista acest risc. Din moment ce nu vom avea act normativ in vigoare, este foarte posibil. Mi-e greu 
sa cred ca Curtea Constitutionala sau Klaus Iohannis, prin parghiile pe care le are la dispozitie, poate sa intarzie 
totusi legea atat de mult. Adica aproape un an de zile. Probabil ca vor impiedica intrarea ei in vigoare o perioada 
de 3-4 luni de zile, ceea ce sigur ca, in calculul actual al legii, va afecta pensionarii", a spus fostul ministru al 
Muncii. 
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(Sursa: ziare.com) 
 

 Dăncilă, discurs în Parlament despre priorităţile Preşedinţiei Consiliului UE: Vă cer decenţă în limbajul politic. 
Nu mai e loc de orgolii, interese sau confruntări politice  
Premierul Viorica Dăncilă a prezentat miercuri în Parlamentul României forma finală a programului preşedinţiei 
rotative pe care România o va prelua începând cu 1 ianuarie 2019. Şedinţa plenului comun al celor două camere 
ale Legislativului a început la ora 14.00. 
Dăncilă, către parlamentari: Nu mai e loc de orgolii, interese sau confruntări politice 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, miercuri, în cadrul discursului susţinut miercuri în plenul reunit al 
Parlamentului, că odată cu preluarea Preşedinţiei Consiliului UE de către România, nu mai trebuie să existe orgolii, 
interese sau confruntări politice, făcând apel la pace şi consens. 
"Preluarea acestui rol este un eveniment extrem de important pe care nu trebuie să îl politizăm în niciun fel. Vor fi 
multiple provocări, însă trebuie să fim conştienţi că viitorul Europei înseamnă şi viitorul copiilor noştri. Este 
important să arătăm întregii Europe că România este o ţară demnă să conducă UE, o ţară demnă să contribuie 
decisiv la viitorul european din care face parte. Eu cred în echililbru şi cooperare. Nu mai este loc de orgolii sau de 
interese politice sau de confruntări politice. Reiau apelul la pace, la consens. Avem un proiect naţional care 
impune acest lucru. Indiferent de opiniilor politice, vă rog să vă gândiţi la viitorul comun", a afirmat Viorica 
Dăncilă, în plenul reunit al Parlamentului, unde a prezentat forma finală a programului Preşedinţiei rotative pe 
care România o va prelua începând cu 1 ianuarie 2019. 
Aceasta a făcut apel la parlamentari să nu mai continue cu mesajele politice care ar putea afecta imaginea 
României pe plan extern. 
"Vă cer reţinerea de la limbaj sau mesaje politice ce ar putea afecta imaginea României. Doar uniţi vom fi mai 
puternici în demersurile noastre pentru ca românii să beneficieze de aceleaşi drepturi sau să se bucure de aceleaşi 
drepturi ca restul cetăţenişlor europeni. Vă rog dragi parlamentari să fiţi cetăţeni buni, să reprezentaţi cu mândrie 
România în Europa. În ceea ce priveşte Guvernul, vă asigur că am privit cu multă seriozitate acest moment istoric 
pentru ţara naostră. Ne-am pregătit temeinic, fiecare ministru are o agendă pentru perioada Preşedinţiei şi vă 
asigur că România nu va fi cu nimic mai prejos comparativ cu celelalte state membre", a adăugat premierul. 
Dăncilă a vorbit şi despre "coeziunea, ca valoare comună europeană", care va fi motto-ul României în perioada 
deţinerii Preşedinţiei Consiliului UE. 
"Motto-ul Preşedinţiei Consiliului UE va fi Coeziunea ca valoare comună europeană. Toate acţiunile pe care le vom 
derula în următoarele şase luni va fi pentru susţinerea şi consolidarea acestui proces de coeziune pe care se 
sprijină întreaga Uniune Europeană. Trebuie să putem depăşi abordările de tipul statele membre vechi faţă de 
statele membre noi sau Est versus Vest. Există mai multe dimensiuni ale acestui concept esenţial de coeziune. 
Vorbim de coeziunea economică dintre statele membre care trebuie să urmărească diminuarea decalajelor 
economice. Reducerea decalajelor de dezvoltare înseamnă inclusiv creşterea puterii de cumpărare şi pieţe mai 
atractive pentru dezvoltarea în cadrul UE. 
Nu mai trebuie să existe cetăţeni de rangul I şi cetăţeni de rangul II în UE. Trebuie să fie acces egal pentru toţi 
cetăţenii la resursele UE, astfel încât să consolidăm Uniunea şi viitorul Uniunii Europene. Vorbim şi de coeziune 
politică prin care înţeleg tratament egal şi standarde pentru toţi care aparţin acestor state membre. Respect 
îsneamnă aici tratament echitabil, participare reală la deciziile majore şi luarea în considerare a poziţiei exprimate 
de fiecare stat membru. Respectul nu trebuie să se regăsească doar în tratativele europene, ci şi în dialogul în 
cadrul statelor membre UE", a conchis şeful Executivului. 
Ulterior prezentării programului Preşedinţiei rotative a Consiliului UE pe care România o va prelua din luna 
ianuarie a anului viitor, plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului va dezbate şi vota Declaraţia 
Parlamentului României privind dimensiunea parlamentară a Preşedinţiei rotative a Consiliului Uniunii Europene 
pe care România o va exercita în perioada 1 ianuarie – 30 iunie 2019. 
"Am stabilit ca la ora 14.00 să fie invitată doamna premier pentru a prezenta priorităţile la Preşedinţia Consiliului 
UE", a afirmat Călin Popescu Tăriceanu, la finalul şedinţei de marţi a Birourilor permanente reunite ale Camerei 
Deputaţilor şi Senatului. 
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Premierul Viorica Dăncilă a anunţat, vinerea trecută, în debutul şedinţei de Guvern, că va prezenta în Parlament, 
pe 12 decembrie, programul României pentru perioada în care ţara noastră va deţine Preşedinţia Consiliul Uniunii 
Europene. 
„Împreună cu membrii Guvernului vom continua discuţiile legate de preluare Preşedinţiei, dar şi de exercitarea a 
acesteia, iar pe data de 12 (decembrie - n.r) voi prezenta în Parlamentul României forma finală a programului 
preşedinţiei rotative pe care România o va prelua începând cu 1 ianuarie 2019”, a declarat Dăncilă, la începutul 
şedinţei de Guvern. 
România va prelua preşedinţia Consiliul Uniunii Europene începând cu 1 ianuarie 2019, pentru o perioadă de şase 
luni. 
Migraţia, securitatea şi combaterea discriminării sunt priorităţile României la Preşedinţia Consiliului UE 
Premierul Viorica Dăncilă a prezentat, în plenul reunit al Parlamentului, principalele priorităţi ale României în 
perioada deţinerii Preşedinţiei Consiliului UE acestea fiind migraţia, asigurarea securităţii în cadru Uniunii şi 
combaterea discriminării, rasismului, xenofobiei şi discursului urii. 
"Este important să promovăm cooperarea cu statele de origine şi de tranzit. Am convingerea că forma migraţie 
este combaterea sursei acestui fenomen. Acţiunile UE pe plan mondial trebuie să pornească de la angajamentele 
comune asumate prin strategia globală de politică externă şi de securitate a UE. România va susţine acţiunile în 
domeniile politicilor de securitate şi cooperare comună, cu accent pe o analiză coordonată a apărării, fondul 
european de apărare. Un capitol special va fi dedicat regiunii Mării Negre. O altă temă va fi extindere va fi Balcanii 
de Vest. Ne vom axa pe implicarea tineretului în gestionarea problemelor din Uniune",a afirmat Viorica Dăncilă, în 
plenul reunit al Parlamentului, unde a prezentat forma finală a programului Preşedinţiei rotative pe care România 
o va prelua începând cu 1 ianuarie 2019. 
Aceasta a adăugat că printre priorităţile României, în perioada Preşedinţiei Consiliului UE se numără şi 
combaterea rasismului, xenofobiei, a fenomenului fake news şi a şanselor egale între femei şi bărbaţi în ceea ce 
priveşte salarizarea. 
"Nu în ultimul rând, promovarea intereselor comerciale, prin modernizarea multiculturalismului şi comerţul liber 
vor reprezenta elementele esenţiale în timpul Preşedinţiei noastre. Cel de-al patrulea pilon e Europa valorilor 
comune, iar aici mă refer la coeziune prin raportarea permanentă la valorile UE. Doar astfel vom putea combate 
discriminarea, rasismul, antisemitismul, xenofobia şi discursul urii. Cred că e necesar să stimulăm implicarea 
tinerilor în cadrul Uniunii, axată pe valori europene. De asemenea, reducerea inegalităţilor sociale, privind 
asigurarea egalităţii de gen, cum ar fi combaterea diferenţelor de remunerare între femei şi bărbaţi. Există o 
precupare la nivel eruopean pentru combatarea ştirilor false, inclusiv prin dezvoltarea mecanismelor care vizează 
combaterea dezinformării", a conchis şeful Executivului. 
Ulterior prezentării programului Preşedinţiei rotative a Consiliului UE pe care România o va prelua din luna 
ianuarie a anului viitor, plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului va dezbate şi vota Declaraţia 
Parlamentului României privind dimensiunea parlamentară a Preşedinţiei rotative a Consiliului Uniunii Europene 
pe care România o va exercita în perioada 1 ianuarie – 30 iunie 2019. 
(Sursa: Mediafax) 

 

 Adoptarea bugetului pe 2019 se amana. Nu exista avizele necesare din partea CSAT 
Adoptarea Legii bugetului pe 2019 a fost amanata pentru ca nu exista avizele necesare din partea CSAT, a anuntat 
miercuri ministrul de Finante, Eugen Teodorovici. Proiectul ar fi trebuit depus joi in Parlament. 
Ministrul a tinut sa precizeze ca bugetul este gata si ca Romania se va incadra in deficitul asumat. 
"Am facut toate calculele, ne incadram si in deficitul asumat, va fi mult sub 3%. Luam acele masuri de reducere a 
deficitului, bugetul este incheiat, avem si masuri ce vor fi aplicate incepand cu 1 ianuarie. 2019 trebuie sa fie 
orientat catre investitii", a declarat Eugen Teodorovici. 
Intrebat de ce proiectul bugetului pe 2019 nu este public, in conditiile in care este finalizat, ministrul de Finante a 
spus ca il va da publicitatii dupa ce primeste avizele CSAT. 
"Bugetul nu se prezinta public pana nu vom avea aceasta discutie cu CSAT. Forma sa finala se prezinta public. Nu e 
public, pentru ca nu s-a discutat in CSAT. Stiti foarte bine ca si la cele doua rectificari, in ziua in care am mers la 
discutii, am si publicat proiectele", a explicat Teodorovici. 
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Ministrul a subliniat ca daca bugetul pentru 2019 nu este adoptat pana la finalul acestui an, Finantele sunt 
pregatite pentru orice scenariu. 
Anterior, si presedintele Senatului, Calin Popescu Tariceanu, anuntase ca Legea bugetului pentru anul 2019 nu va 
depusa joi in Parlament, pentru ca exista un impas la CSAT. 
"Bugetul urmeaza sa fie prezentat in cateva zile. Stiu acum ca este un impas la CSAT. Le tratam pe rand. Probleme, 
vad ca nu scapam de ele, apar in fiecare zi, dar datoria noastra este sa le rezolvam. (...) Am vazut-o aseara (marti - 
n.red.) pe doamna Dancila, am si vorbit cu dansa, dar nu am stat mult sa discutam, pentru ca eram ocupati de 
celalalt aspect. 
Fara indoiala, cand doamna premier va veni la Parlament, la ora 14:00, pentru a reprezenta prioritatile 
presedintiei Romaniei la Consiliul UE, vom avea ocazia sa stam de vorba mai mult", a afirmat Calin Popescu 
Tariceanu. 
Intrebat daca Legea bugetului pentru anul 2019 se va adopta pana la finalul acestui an, Tariceanu a raspuns: 
"Acesta este lucrul pe care ni-l dorim, dar trebuie sa vedem ce se intampla la nivelul CSAT-ului, daca se 
deblocheaza lucrurile acolo si asteptam cu nerabdare si Legea pensiilor si Ministerul de Finante sa ne prezinte 
forma finala". 
Presedintele Klaus Iohannis a suspendat, marti, sedinta CSAT, dupa ce discutiile s-au prelungit mai bine de 3 ore. 
"Sedinta Consiliului Suprem de Aparare a Tarii, care a avut loc marti, 11 decembrie a.c., a fost suspendata de catre 
presedintele Romaniei, domnul Klaus Iohannis, la solicitarea membrilor Consiliului, avand in vedere faptul ca 
ordinea de zi a cuprins tematici importante referitoare la apararea tarii si securitatea nationala, fapt care a 
generat discutii prelungite. 
Drept urmare, presedintele Romaniei a decis reluarea sedintei Consiliului Suprem de Aparare a Tarii in data de 19 
decembrie a.c., pentru continuarea analizei subiectelor aflate pe ordinea de zi", se arata intr-un comunicat al 
Administratiei Prezidentiale. 
Se pare ca neintelegerile au fost din nou legate bugetele institutiilor din domeniul apararii. 
Luni, liderul PSD, Liviu Dragnea, a declarat ca, cel mai tarziu pe 13 decembrie, proiectul bugetului pe 2019 va fi 
depus la Parlament. 
"Eu cu domnul Tariceanu vom discuta cu colegi din Guvern. Guvernul ne-a asigurat ca pe 13 decembrie cel mai 
tarziu bugetul ajunge la Parlament", a spus Dragnea. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Viorica Dăncilă are cifre diferite de cele ale lui Liviu Dragnea: Eu ştiu de 10 miliarde de lei pentru Fondul de 
Investiţii Locale 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, miercuri la Parlament, că pentru Fondul de Investiţii Locale vor fi alocate 10 
miliarde lei, în contextul în care liderul PSD, Liviu Dragnea, a afirmat, luni, că bugetul pentru acest fond este de 10 
miliarde de euro. 
„Noi trebuie să avem în vedere şi dezvoltarea oraşelor, dar să ţinem cont şi de mediul rural. Eu cred că este foarte 
important şi am văzut că avem acest PNDL1 şi PNDL 2 a avut succes, două programe care au avut succes. Am 
văzut că s-au plătit toate facturile legate de PNDL dar trebuie să găsim şi alte oportunităţi de a dezvolta localităţile 
rămase în urmă şi tocmai în acest sens avem această abordare, pentru că acest fond de investiţii locale, care are 
alocată o sumă de zece miliarde de lei. Eu ştiu de 10 miliarde de lei (fiind întrebată dacă este vorba despre lei sau 
euro - n.r). Poate domnul Dragnea are dreptate. Eu aşa ştiam. Nu m-am uitat încă foarte atent pe cifrele din 
buget. Important este ca acest proiect la nivel naţional vrea tocmai ca fiecare localitate să aibă cele necesare. 
Vorbim de cei 10S şi încercăm să găsim mai multe modalităţi pentru dezvoltare. Eu cred că orice proiect venit 
pentru dezvoltarea României este un proiect important şi dacă îi intrebaţi pe primari care au fost aleşi de 
populaţia de acolo .vor vedea cu ochi buni această iniţiativă” a declarat Viorica Dăncilă, miercuri la Parlament. 
Şeful Executivului a anunţat, la finalul şedinţei CEx al PSD de luni, că în bugetul pe 2019 se va regăsi şi un fond de 
investiţii locale, prin care localităţile vor putea opta pentru câte două proiecte de finanţare fiecare, pentru 
canalizare, apă sau renovarea şcolii. OUG ar urma să fie adoptată la prima şedinţă a Guvernului. 
La rândul său, liderul PSD, Liviu Dragnea, a susţinut că ordonanţa privind fondul de investiţii locale va putea intra 
în prima şedinţă a Guvernlui. 
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„Este vorba despre investiţii pentru administraţia locală. S-a discutat şi la Neptun, dar bineînţeles că începând din 
seara aia nu a mai ţinut nimeni minte. În zilele următoare o să vedeţi în detaliu. Este un subiect foarte important, 
este o chestiune nouă în România. Urmează ca astăzi, mâine să fie finalizat şi sperăm ca în prima şedinţă de 
Guvern să se adopte OUG, apoi ministrul Finanţelor să vă explice foarte bine”, a precizat Dragnea. 
Preşedintele social-democrat a adăugat că bugetul pentru fondul de investiţii locale este de 10 miliarde de euro. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Schimbare de strategie: Teodorovici a anunţat pe cine vor viza, mai mult, controalele Fiscului în 2019 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a susţinut, miercuri, că este în pregătire un act normativ prin care 
controalele Fiscului vor fi mai mult orientate către companiile mari şi nu către cele mici, aşa cum se întâmplă în 
prezent. 
„Statul a consumat sau consumă foarte multe resurse cu astfel de verificări către companiile mici, micile 
companii. Trebuie schimbată abordarea, pentru că lipsa de venituri la bugetul de stat din partea aceasta de 
companii vine în special la marii şi mijlocii, nu neapărat de la cei mici”, a afirmat, miercuri, Eugen Teodorovici, 
ministrul Finanţelor Publice. 
Demnitarul de la Finanţe a precizat că statul consumă foarte mult şi nejustificat resurse umane şi financiare 
pentru controalele făcute la companiile mici. 
„Atunci marii contribuabili, mijlocii, fiecare pe zona pe care o are de interes, vom acţiona ca şi structuri ale 
statului. Eu vorbesc de ANAF. Va face acele verificări, acele transfer pricing pe care le ştim, din păcate, îl practică, 
cu foarte mare talent, multe companii, să spunem aşa, din România”, a precizat Teodorovici. 
Ministrul Finanţelor Publice a adăugat că anul viitor vor fi mai multe măsuri luate pentru a creşte controalele la 
companiile mari. 
„Vor fi măsuri, le veţi vedea când vom prezenta ordonanţa care să echilibreze şi să conducă la un tratament 
corect în piaţă. Din păcate, între companii există o concurenţă neloială, dincolo de relaţia lor cu statul, este, în 
primul rând, obligatorie o relaţie corectă în mediul privat. Este foarte important. Vor fi verificări pentru ca legea 
să fie respectată”, a subliniat Teodorovici. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Propunerea ministrului de Finanţe: Firmele vor fi împărţite în trei categorii - A, B şi C, din 2019 
Ministrul Finanţelor Publice, Eugen Teodorovici, a spus, miercuri, că, de anul viitor, firmele ar putea fi împărţite în 
trei categorii, reglementările fiind deja în discuţie în Parlament. 
Ministrul Finanţelor a precizat, miercuri, în cadrul „Forumului Capitalului românesc”, că, în prezent, se caută „un 
temei legal”, ”pentru a împărţi firmele în trei categorii, A, B şi C”, iar măsura să fie adoptată „până la finalul 
acestui an”, astfel încât să intre în vigoare de anul viitor. 
În prima categorie vor fi incluse firmele care nu au obligaţii faţă de terţi şi faţă de stat. 
Teodorovici a subliniat că, în cazul acestei categorii de firme a fost propuse facilităţi sau un „tratament care să 
încurajeze conformarea voluntară”, astfel încât mai multe companii să fie tentate să facă parte din această 
categorie. 
 Ministrul Finanţelor a menţionat că această propunere este inclusă printre amendamentele de la ordonanţele de 
urgenţă 25 şi 89, pentru care luni va fi votul în Plenul Parlamentului. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Camera Deputaţilor a votat proiectul privind întărirea autorităţii poliţistului. Cele mai importante prevederi 
ale legii 
Proiectul privind întărirea autorităţii poliţistului a fost votat în Camera Deputaţilor, for decizional, legea urmând a 
fi trimisă spre preşedintele Klaus Iohannis, spre promulgare, informează MAI. Potrivit ministrului de Interne, 
Carmen Dan, legea arată concretizarea voinţei poliţiştilor. 
„După aproximativ un an de consultări şi demersuri instituţionale susţinute, legea privind întărirea autorităţii 
poliţiştilor a fost votată în Camera Deputaţilor - cameră decizională. Şi nu oricum, ci cu o majoritate 
impresionantă (o singură abţinere), fapt ce demonstrează că există capacitatea de mobilizare atunci când vorbim 
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despre proiecte importante pentru oameni şi pentru siguranţa lor! Chiar dacă, pentru unii, termenul poate părea 
destul de lung, cunoscătorii ştiu că această perioadă de timp a fost absolut necesară. Actele normative redactate 
“pe genunchi” au făcut destul de mult rău societăţii noastre şi nu aş fi girat niciodată un demers de acest gen. 
Legea despre care vorbim este concretizarea voinţei poliţiştilor, dar, în acelaşi timp, consider că este şi o 
modalitate foarte transparentă prin care cetăţenii pot cunoaşte procedurile forţelor de ordine şi modul de acţiune 
al acestora”, a scris ministrul de Interne, Carmen Dan, pe Facebook. 
Proiectul de Lege privind autoritatea poliţistului a fost votat în Camera Deputaţilor, Camera decizională, iar legea 
va fi trimisă la Administraţia Prezidenţială, spre promulgare. Potrivit unui comunicat de presă transmis de 
Ministerul de Interne, proiectul de lege instituie reguli clare şi transparente referitoare la procedurile de 
legitimare, de control corporal, al bagajelor sau al vehiculului. Totodată, sunt clarificate condiţiile în care o 
persoană poate fi condusă la sediul poliţiei şi situaţiile în care poliţistul poate utiliza forţa, respectiv sunt 
introduse garanţii suplimentare pentru respectarea drepturilor cetăţeanului. 
Proiectul propus de MAI şi adoptat prin vot nu vizează domeniul adunărilor publice (mitinguri, activităţi de protest 
etc.) şi, pentru o perioadă de 180 de zile de la data intrării în vigoare a legii, Ministerul Afacerilor Interne, Poliţia 
Română şi Poliţia de Frontieră Română vor informa populaţia cu privire la drepturile şi obligaţiile persoanelor, 
respectiv drepturile şi obligaţiile organelor de aplicare a legii. 
„Legea devine astfel mai predictibilă, fiind mai clar pentru cetăţeni cum se desfăşoară interacţiunea cu poliţistul, 
ce drepturi şi obligaţii revin fiecăruia. Este înăsprit cadrul juridic pentru o serie de fapte antisociale, precum 
refuzul persoanei de a da relaţii pentru stabilirea identităţii sale sau organizarea de petreceri private în spaţiul 
public, în proximitatea imobilelor cu destinaţia de locuinţe”, informează MAI. 
Cele mai importante intervenţii normative adoptate sunt: 
- Poliţistul are dreptul să solicite persoanei care face obiectul legitimării să ţină mâinile la vedere şi, după caz, să 
renunţe temporar la mijloacele ce pot fi folosite pentru un atac armat; 
- Poliţistul are dreptul să conducă o persoană la sediul poliţiei, atunci când: nu s-a putut stabili (pe loc) identitatea 
acesteia, ori există motive verosimile pentru a bănui că identitatea declarată nu este reală sau documentele 
prezentate nu sunt veridice; din cauza comportamentului, locului, momentului, circumstanţelor, ori bunurilor 
aflate asupra sa, creează motive verosimile pentru a bănui că pregăteşte sau a comis o faptă ilegală; prin acţiunile 
sale periclitează viaţa, sănătatea sau integritatea corporală, a sa ori a altei persoane, sau ordinea publică; luarea 
unor măsuri legale, pe loc, ar putea crea un pericol pentru aceasta sau pentru ordinea publică; 
- Persoana este condusă la cea mai apropiată unitate de poliţie la care se poate realiza identificarea sa, verificarea 
situaţiei de fapt şi, după caz, luarea măsurilor legale; 
- Verificarea situaţiei de fapt şi, după caz, luarea măsurilor legale faţă de persoana condusă la sediul poliţiei se 
realizează de îndată, fără a depăşi 8 ore de la momentul iniţierii deplasării; 
- În situaţia în care identitatea persoanei nu a putut fi stabilită, din motive obiective, termenul de 8 ore se poate 
prelungi cu perioada necesară stabilirii identităţii, verificării situaţiei de fapt şi, după caz, luării măsurilor legale, 
fără a depăşi 12 ore de la momentul iniţierii deplasării; textul legii în vigoare face referire la un termen de 24 de 
ore, în care nu intră şi perioada necesară deplasării la sediul poliţiei; 
„Ca element de absolută noutate, se introduc garanţii pentru persoana condusă la sediul poliţiei, aceasta având 
următoarele drepturi: de a fi informată cu privire la motivele conducerii la sediul poliţiei, înainte de iniţierea 
măsurii; de a fi informată cu privire la drepturile ce-i revin; de a contesta măsura dispusă; de a fi asistată de un 
avocat şi de a comunica direct cu acesta; de a solicita informarea unui membru de familie sau a altei persoane pe 
care o indică; de a fi asistată de un medic; de a-i fi informaţi părinţii, tutorele sau reprezentantul legal, dacă este 
vorba de un minor; de a primi o copie a procesului-verbal întocmit cu această ocazie”, mai arată MAI. 
De asemenea, proiectul prevede că poliţistul are dreptul de a pătrunde, în orice mod, într-o locuinţă sau în orice 
spaţiu delimitat ce aparţine ori este folosit de o persoană fizică sau juridică, fără consimţământul acesteia sau al 
reprezentatului legal, pentru a salva viaţa sau integritatea corporală a unei persoane, dacă există indicii că în acel 
spaţiu este o persoană aflată în pericol. 
„Prin proiectul de lege se introduce prezumţia săvârşirii unei acţiuni violente împotriva poliţistului, dacă persoana 
care a fost avertizată prin mesajul Poliţia, stai! – Nu te apropia!, continuă să se apropie de poliţist. Acţiunea 
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persoanei va da dreptul poliţistului de a interveni, utilizând forţa, proporţional şi strict cât este necesar pentru a 
înlătura pericolul şi pentru a lua măsurile legale necesare”, mai spune sursa citată. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Noua şefă a CSM: Modificările din justiţie elimină factorul politic din numirile magistraţilor în funcţii 
Noile modificări ale Legilor Justiţiei, mai exact cele referitoare la numirile în funcţii ale magistraţilor, sunt de 
natură a elimina factorul politic din această procedură, scrie noua şefă a Consiliului Superior al Magistraturii, Lia 
Savonea, în proiectul de candidatură. 
Printr-o notă de subsol, Lia Savonea explică: prin articolele 31 şi 33 din Legea privind statutul magistraţilor, 
preşedintele României nu poate să mai refuze numirea în funcţii a judecătorilor şi a procuroilor. 
Noul preşedinte al CSM face referire şi la ministrul Justiţiei, care, prin noile reglementări nu mai este titular al 
acţiunii disciplinare împotriva magistraţilor. 
„Pornind de la principiul statului de drept şi cel al separaţiei puterilor în stat, una dintre condiţiile esenţiale pentru 
asigurarea supremaţiei legii o constituie necesitatea consolidării independenţei justiţiei şi, implicit, a 
independenţei magistraţilor. Recentele modificări legislative din domeniul justiţiei vin în sprijinul consolidării 
independenţei acesteia prin importante modificări, cele mai importante din ele vizând eliminarea factorului 
politic din numirile judecătorilor şi procurorilor în funcţii (n.r. – Lia Savonea face o trimitere de subsol: art.31 alin. 
3 şi art.33 alin 11 din Legea nr. 303/2004 privind statutul magistraţilor au fost modificate iar preşedintele 
României nu mai poate să refuze numirea acestora în funcţie) sau a judecătorilor cu funcţii de conducere la Înalta 
Curte de Casaţie şi Justiţie (n.r. – judecătoarea face referire în nota de subsol la art. 53 din aceeaşi lege). Totodată, 
ministrul Justiţiei nu mai este titular al acţiunii disciplinare împotriva magistraţilor, iar Secţiei pentru procurori îi 
sunt recunoscute prerogative sporite în domeniul gestiunii carierei acestora”, scrie Lia Savonea în proiectul de 
candidatură. 
Lia Savonea a fost validată, miercuri, de către plenul Consiliului Superior al Magistraturii pentru funcţia de 
preşedinte CSM, judecătorul fiind singurul candidat pentru această poziţie. De asemenea, Nicolae-Andrei 
Solomon a fost validat pentru funcţia de vicepreşedinte al CSM pentru anul 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Inspecţia Judiciară a publicat regulamentul de efectuare a verificărilor. Care sunt normele 
Inspecţia Judiciară are atribuţii să verifice integritatea candidaţilor la funcţia de şef al Secţiei pentru anchetare a 
magistraţilor şi poate efectua controale şi la sesizarea Ministerului Finanţelor, se arată în noul Regulament privind 
normele de efectuare a lucrărilor de inspecţie. 
Potrivit noului regulament, Inspecţia Judiciară îndeplineşte atribuţii privind activitatea şi conduita magistraţilor şi 
efectuează, la sesizarea Ministerului Finanţelor Publice, verificări pentru a se determina dacă erorile judiciare 
cauzate de judecători sau procurori sunt rezultatul exercitării funcţiei cu rea-credinţă sau gravă neglijenţă. 
„Art. 69. ─ (1) Sesizările adresate Inspecţiei Judiciare de Ministerului Finanţelor Publice, în temeiul art. 741 din 
Legea nr.317/2004, după înregistrare şi repartizarea la direcţia sau direcţiile competente, se repartizează 
aleatoriu între echipele de 3 inspectori constituite în cadrul fiecărei direcţii. Pentru efectuarea repartizării pe 
echipe şi rezolvarea situaţiilor de incompatibilitate se aplică procedurile prevăzute de regulamentul de organizare. 
(2) Sesizarea care nu cuprinde menţiunea că temeiul formulării sale este acela prevăzut la alin. (1), se 
înregistrează ca sesizare privind abateri disciplinare ori situaţii de încălcare a normelor de conduită, care va fi 
soluţionată potrivit procedurii prevăzute în Secţiunea 1 şi, după caz, în Secţiunea a 2-a din Capitolului III al 
prezentului regulament. Măsura se comunică Ministerului Finanţelor Publice, prin adresă semnată de inspectorul-
şef”, se arată în document. 
De asemenea, Inspecţia Judiciară mai are următoarele atribuţii, potrivit noului regulament: efectuează verificări 
privind integritatea candidaţilor la funcţia de procuror-şef al Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din justiţie; 
evaluează activitatea din ultimii 5 ani a candidaţilor la funcţia de procuror în cadrul Secţiei pentru investigarea 
infracţiunilor din justiţie; efectuează, din dispoziţia secţiei competente a Consiliului Superior al Magistraturii, 
verificări referitoare la solicitările de revocare a membrilor aleşi ai Consiliului, formulate în temeiul art. 55 alin.1 
lit. c) din Legea nr.317/2004”, se arată în regulament. 
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Inspectorii judiciari efectuează, la solicitarea plenului, secţiilor, preşedintelui sau, după caz, a vicepreşedintelui 
Consiliului Superior al Magistraturii, verificări în vederea apărării independenţei, imparţialităţii şi reputaţiei 
profesionale a judecătorilor şi procurorilor şi efectuează orice alte verificări dispuse de plenul sau secţiile 
Consiliului Superior al Magistraturii ori, după caz, de inspectorul-şef. 
„Inspectorul-şef al Inspecţiei Judiciare nu solicită şi nu primeşte instrucţiuni de la nicio autoritate, instituţie sau 
persoană în realizarea atribuţiilor sale referitoare la declanşarea, desfăşurarea şi valorificarea controalelor ori în 
exercitarea celorlalte atribuţii, cu excepţia situaţiilor prevăzute de lege”, se mai arată în regulament. 
De asemenea, ministrul Justiţiei poate sesiza Inspecţia Judiciară pentru a se stabili dacă există indiciile săvârşirii 
unei abateri disciplinare de către procurori. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Instanţa supremă va organiza astăzi noua tragere la sorţi a completurilor de cinci judecători 
Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie (ÎCCJ) anunţă că va organiza, joi, noua tragere la sorţi a completurilor de 5 
judecători pentru anul 2018, aşa cum a cerut Secţia pentru Judecători a Consiliului Superior al Magistraturii, 
informează reprezentanţii instanţei supreme. 
„La data de 13 decembrie 2018, orele 09:30, la sediul Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, Sala Secţiilor Unite, vor 
avea loc, în şedinţă publică, tragerile la sorţi pentru desemnarea membrilor Completurilor de 5 judecători pentru 
anul 2018”, precizează ÎCCJ, printr-o informare de presă. 
Decizia vine după ce Secţia pentru Judecători a CSM a transmis, săptămâna trecută, recomandarea ca ÎCCJ să 
organizeze "de îndată" o nouă tragere la sorţi a completurilor de 5 judecători, cu menţiunea că, de această dată, 
aceste completuri vor fi în număr total de şase, trei în civil şi trei în penal. Toate dosarele vor fi repartizate noilor 
completuri. 
După ce Colegiul de conducere al Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie comunică Secţiei pentru judecători CSM 
numărul de completuri de 5 judecători, judecătorii care vor face parte din aceste completuri sunt desemnaţi, prin 
tragere la sorţi, în şedinţă publică, de preşedintele sau, în lipsa acestuia, de unul dintre cei doi vicepreşedinţi ai 
Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, în cadrul unei proceduri neutre, publice şi transparente. 
Secţia pentru Judecători a CSM a trasat şi regulile după care va avea loc tragerea la sorţi a noilor completuri. 
Astfel: 
- tragerea la sorţi se realizează după convocarea tuturor judecătorilor în activitate din cadrul Înaltei Curţi de 
Casaţie şi Justiţie în scopul desfăşurării acestei proceduri; lipsa unuia sau mai multor judecători convocaţi nu 
împiedică desfăşurarea procedurii; la şedinţa publică în care are loc tragerea la sorţi poate participa orice 
persoană interesată; 
- decanul de vârstă al judecătorilor instanţei supreme participă în mod obligatoriu la efectuarea tragerii la sorţi; în 
cazul în care acesta se află în imposibilitate obiectivă de participare, este înlocuit de următorul judecător, în 
ordinea descrescătoare a vârstei; 
- tragerea la sorţi se înregistrează audio-video; 
- tragerea la sorţi se va realiza dintre toţi judecătorii în funcţie ai secţiei/secţiilor respective; 
- decanul de vârstă al judecătorilor Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie va verifica prin citire, în prezenţa celorlalţi 
judecători, numele judecătorilor înscrişi pe bilete în vederea tragerii la sorţi şi va proceda la introducerea acestora 
în dispozitive (bile) identice, care să asigure secretul numelui; 
- dispozitivele menţionate vor fi introduse în urne separate corespunzătoare completurilor în materie penală, 
respectiv în alte materii decât cea penală; bilele cu numele preşedintelui şi ale vicepreşedinţilor Înaltei Curţi de 
Casaţie şi Justiţie vor fi introduse în urna corespunzătoare secţiei din care provin; 
- preşedintele sau, în lipsa acestuia, unul dintre cei 2 vicepreşedinţi ai Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie va extrage 
numărul de judecători necesar în vederea compunerii tuturor completurilor de 5 judecători; 
- după tragerea la sorţi a titularilor completurilor de 5 judecători, se va proceda la întocmirea listei de permanenţă 
pentru materia penală, respectiv pentru alte materii decât cea penală, ordinea permanenţei fiind stabilită prin 
tragerea la sorţi a tuturor celorlalţi judecători ai secţiei/secţiilor respective, care vor asigura, prin rotaţie, în 
ordinea intervenţiei situaţiilor de înlocuire, participarea în completuri în cazul înlocuirii titularului în condiţiile 
legii; aceste situaţii se notează într-o evidenţă specială; 
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- rezultatele tragerii la sorţi se consemnează într-un proces-verbal semnat de preşedintele sau, în lipsa acestuia, 
de unul dintre cei 2 vicepreşedinţi ai Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, precum şi de judecătorul care a participat la 
procedură. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 CCR discută astăzi sesizarea conflictului Parlament-Ministerul Public în legătură cu protocoalele 
CCR dezbate, joi, pe marginea sesizării Camerei Deputaţilor cu privire la existenţa unui conflict între Parlament şi 
Ministerul Public, care prevede, printre altele, că efectele protocoalelor continuă să se producă, chiar şi după 
denunţarea lor. 
"Cerere de soluţionare a conflictului juridic de natură constituţională dintre Ministerul Public - Parchetul de pe 
lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, pe de-o parte, şi Parlamentul României, Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie şi 
celelalte instanţe judecătoreşti, pe de altă parte", prevede ordinea de zi a şedinţei de joi a Curţii Constituţionale 
publicată pe site-ul instituţiei. 
Judecătorii CCR au amânat, marţi, pronunţarea asupra sesizării, după ce, în şedinţa CCR din 28 noiembrie, părţile 
implicate în conflict au susţinut punctele de vedere. 
 Astfel, vicepreşedintele Camerei Deputaţilor, Florin Iordache, a spus atunci că situaţia de după 2009 e foarte 
gravă, precum în perioada comunistă, când organele securiste făceau investigaţii penale. 
"Sunteţi astăzi chemaţi să daţi o decizie care să condamne legăturile secrete dintre Servicii şi instituţii care au 
chemat să perpetueze abuzurile din România. Vă solicit să admiteţi acest conflict de natură constituţională între 
Ministerul Public – Parchetul, ÎCCJ precum şi alte instanţe care trebuie să înfăptuiască justiţia prin lege. Ministerul 
Public şi-a încălcat propriile uzurpând competenţele Parlamentului, a investit SRI cu competenţe de cercetare 
penală, conferind prin acte secrete competenţe pe care Parlamentul nu le-a prevăzut sau interzis. Ministerul 
Public, prin acţiunea sa a adus atingere şi atributului constituţional al ICCJ şi a celorlalte instanţe, asa cum e definit 
în articolele 124 şi 126 din Constituţie. Prin protocoalele secrete cu SRI, Ministerul Public, Parchetul de pe lângă 
Înalta Curte de Casaţie şi Justişie a interferat în activitatea de judecată într-un mod în care judecătorii nu aveau 
cum să îl cunoască atâta timp cât aceste protocoale erau secrete, aceştia judecând în fapt fără să cunoască 
temeiul protocoalelor secrete care cuprind proceduri în afara legii şi proceduri împotriva legii", a declarat Florin 
Iordache, în şedinţa din 28 noiembrie a Curţii Constituţionale. 
Vicepreşedintele Camerei Deputaţilor l-a acuzat pe procurorul general Augustin Lazăr că a minţit atunci când a 
spus că protocoalele sunt doar metodologii de lucru. 
"Situaţia de după 2009 e mult mai gravă, ca şi cea din perioada comunistă pentru că, la fel ca în perioada 
comunistă, organele securiste puteau să facă investigare penală. Lazăr a afirmat că aceste protocoale sunt nişte 
metodoligii de lucru şi nu au caracter de lege. Această afirmaţie e complet cinică şi falsă. Atât procolul din 2009 şi 
cel din 2016 merg mult dincolo de competenţele legii. Aceste norme au avut efecte concrete, materializându-se 
prin probe necunoscute atât instanţelor, Constau în obiectul cooperării în «constituirea de echipe comune în baza 
unor planuri de acţiune comune». Adică mult peste ceea ce legea permitea. Modalitatea de punere în practică a 
mandatelor de supraveghere era împotriva legii. Competenţa SRI de a face acte premergătoare a depăşit limitele 
fixate de legiutor. Practic prin această prevedere din protocol s-a revenit la forma articolului 224 din Codul de 
procedură penală comunist", a completat Iordache. 
Florin Iordache a susţinut că ofiţerii SRI acţionau ca veritabile organe de cercetare secrete,iar, prin încheierea 
acestor protocoale, a fost ştirbit atributul suveran al instanţelor de a se pronunţa asupra litigiilor. 
"Ministerul Public a împiedicat instanţele de a-şi îndeplini atributul judecării cauzelor. CCR a insistat asupra faptul 
că exigenţele de îndeplinire a justiţiei sunt îndeplinite doar atunci când un judecător are posibilitatea reală de a 
înfăptui actul de justiţie. Au lăsat probe la libera apreciere, pe care le considerau nerelevante, probe care nu au 
mai putut constitui obiectul judecării. În consecinţă, din cele expuse rezultă indubitabil că Ministerul Public a 
încălcat ordinea de drept, principiul separaţiilor puterii în stat. Solicităm aşadar restabilirea supremaţiei 
Constituţiei, iar cetăţenii lezaţi din 2009 până în prezent să îşi poată obţine recunoaşterea drepturilor încălcate şi 
remedia vătămarea de produse prin respectarea drepturilor garantate prin Constituţie", a conchis deputatul PSD. 
În replică, reprezentantul Ministerului Public la CCR, Iuliana Nedelcu, a declarat că acestea au fost documente 
tehnice şi nu a existat o interdicţie de clasificare a lor. 
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"Nivelul de secretizare a fost stabilit de SRI, MP a respectat nivelul de secretizare. Accesul la informaţii clasificate 
nu se justifică prin simplu rang funcţie sau deţinerea unei autorizări de securitate. Prin urmare protocoalele au 
fost comunicate Parchetelor cu care au lucrat. Mai este de observat faptul că în momentul încheierii protocoalelor 
nu există o obligaţie expresă care să interzică clasificarea. Aceasta a apărut în 2018. Din punct de vedere a unei 
actuale temeinicii a clasificării credem că aceasta nu face obiectul sesizării de faţă", a afirmat Iuliana Nedelcu. 
Totodată, aceasta a spus că protocoalele au fost acorduri tehnice, care nu au stabilit norme juridice de conduită. 
"Protocolul este un acord tehnic prin care s-au stabilit modalităţi practice ale colaborării referitoare la cooperarea 
între Servicii şi organele de anchetă penală, precum şi informaţii care cuprind indicii pentru procurori pentru o 
infracţiune ce trebuie urmărită. Aşadar, protocoalele au fost stabilite pentru a standardiza proceduri de lucru 
riguroase. (...) Dacă există nerespectare a atribuţiilor legale va avea loc această verificare. Protocoalele sunt acte 
de natură civilă bilaterale, un acord între autorităţi, un act intern, acesta e motivul pentru care nu se publică în 
Monitorul Oficial. Părţile se află pe poziţii de egalitate, niciuna nu are o putere de decizie superioară, de aceea 
considerăm că nu se poate vorbi despre o vătămare. Nu au fost stabilite norme juridice de conduită. Adică nu s-a 
legiferat şi nici nu s-a împiedicat legiferarea", a mai afirmat reprezentantul Ministerului Public. 
Sesizarea Camerei Deputaţilor cu privire la existenţa unui conflict între Parlament şi Ministerul Public, care 
prevede, printre altele, că efectele protocoalelor continuă să se producă, chiar şi după denunţarea lor trebuia să 
se dezbătă în urmă cu două săptămâni, însă a fost amânată deoarece Florin Iordache, cel care a semnat sesizarea 
la CCR, nu a putut participa la şedinţă pentru a susţine punctul de vedere al Parlamentului. Sesizarea a fost 
semnată de vicepreşedintele Camerei Deputaţilor deoarece în ziua respectivă preşedintele forului inferior al 
Legislativului, Liviu Dragnea, i-a delegat acestuia atribuţiile funcţiei. 
Pe 8 octombrie, Camera Deputaţilor a sesizat Curtea Constituţională a României cu privire la un posibil conflict 
juridic între Parlament şi Ministerul Public, legat de protocoalele SRI-Parchetul General. Punctele de vedere au 
fost trimise de către părţile implicate în conflict pe 22 octombrie, termen fixat de Curtea Constituţională. 
"Având în vedere că Ministerul Public- Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, prin semnarea 
protocoalelor secrete cu Serviciul Român de Informaţii, şi-a încălcat propriile competenţe constituţionale, şi, 
uzurpând competenţele Parlamentului, a învestit Serviciul Român de Informaţii cu competenţa de a desfăşura 
activităţi specifice organelor de cercetare penală, fapt interzis expres de legiuitor prin legea 42/1992 privind 
organizarea şi funcţionarea SRI", se arată în sesizarea Camerei Deputaţilor, la CCR obţinută de MEDIAFAX. 
Sursa citată precizează că aceste protocoale secrete clasificate dintre Ministerul Public şi SRI nici nu au fost 
comunicate instanţelor şi nici nu au fost făcute publice, cu atât mai mult nu au fost publicate în Monitorul Oficial. 
Aceasta situaţie a dus la: 
"a) Desfăşurarea urmăririi penale şi restrângerea de probe de către lucrătorii SRI şi parchete pe baza unor 
norme/reguli secrete, care, din punct de vedere juridic, sunt inexistente atâta timp cât Constituţia reglementează 
strict şi expres modul de adoptare şi intrare în vigoare a legilor şi condiţionează existenţa acestora de publicare în 
Monitorul Oficial. 
b) Imposibilitatea persoanelor acuzate de a invoca, pe durata urmăririi penale sau a judecăţii, excepţiile nulităţii 
prevăzute de Codul de Procedură privind modul nelegal de administrare a probelor, nulităţi pe care legiuitorul le-
a prevăzut în lege în vederea protejării dreptului constituţional al persoanei la apărare, la un proces echitabil 
c) Imposibilitatea instanţelor de a se pronunţa efectiv pe legalitatea acestor probe de a le cenzura, din moment 
ce, în afara Ministerului Public şi a SRI, conţinutul protocoalelor era necunoscut nu doar celorlalte părţi din 
proces, ci şi judecătorilor", se arată în sesizare. 
Procurorii generali, de la data semnării protocoalelor din 2009 şi 2016, adică Laura Codruţa Kovesi şi Augustin 
Lazăr, ar fi uzurpat competenţa Parlamentului prin semnarea protocoalelor, conform sursei citate. 
Sesizarea face referire la toate prevederile legale post-decembriste care au scos serviciul secret din zona juridică. 
"Abia în 2016, prin Ordonanţa 6/2016 despre care s-a discutat în spaţiul public, SRI a primit competenţe de organ 
de cercetare penală specială, cum era în perioada comunistă însă şi acestea în limitele e care le vom expune, 
limite depăşite de protocolul din 2016", prevede documentul obţinut de MEDIAFAX. 
Sesizarea conţine istoricul celor două protocoale încheiate între Parchetul General şi SRI (2009 şi 2012). Legat de 
cel din 2009, în sesizarea transmisă la CCR se arată că: "legea nu defineşte categoria “infracţiunilor ce au 
corespondent în ameninţările la adresa siguranţei naţionale, distinct de «infracţiuni împotriva siguranţei 
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naţionale», iar definiţia dată noţiunii de siguranţă naţională a fost la rândul său extinsă prin decizii secrete ale 
CSAT. (...) Cu alte cuvinte, PÎCCJ a reinviat o normă comunistă abrogata, repunând SRI în competenţele vechii 
Securităţi comuniste, contrar voinţei Parlamentului, care a legiferat în sensul repunerii justiţiei de vechile practici 
staliniste". 
Legat de protocolul Ministerul Public- SRI, din anul 2012, în documentul menţionat se arată că: "extinde 
cooperarea SRI – Ministerul Public dincolo de limitele prevăzute de OUG6/2016". 
"Protocolul din 2016 reia practica vechiului protocol din 2009, prin care procurorii raportau SRI modul de 
valorificare a informaiilor primate. Prin această prevedere, procurorii devin subordonaţii ofiţerilor de informaţii". 
Alte prevederi din sesizarea Camerei Deputaţilor: 
"-Centrul Naţional de Interceptare a Comunicaţiilor există şi funcţionează în afara «legii», aşa cum este definitită 
în Constituţie şi jurisprudenţa CCR să fie emisă/adoptat de organul legiuitor, să fie făcută publică, accesibil, 
prebizibilă şi clară. 
-Încălcând într-un mod brutal, subversiv şi ascuns competenţele Parlamentului, cu consecinţe directe inclusiv în 
planul drepturilor şi libertăţilor fundamentale ale cetăţenilor. 
-Acţionând în «cooperare» secretă cu SRI în cadrul proceselor penale, în baza acestor protocoale, Ministerul 
Public a încălcat separaţia puterilor şi voinţa legiuitorului, acesta nemaisupunându-se Constituţiei şi legii, ci unor 
protocoale secrete ce adaugă la lege. 
- Chiar dacă protocoalele au fost denunţate, aşa cum susţine actuala conducere a Ministerului Public şi SRI, 
efectele lor continuă să se producă atât în proceduri judiciare în curs de desfăşurare, cât şi în cele finalizate. 
-Parchetul de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a încălcat brutal principiul colaborării loiale dintre puterile 
statului. 
-Prin ascunderea existenţei protocoalelor cu SRI faţă de instanţele de judecată, PÎCCJ a împiedicat în mod 
indubitabil judecătorii să facă un control complet cu privire la legalitatea şi temeinicia tuturor probelor obţinute, 
viciind în acest mod actul de judecată şi împiedicând instanţele să judece în mod independent şi imparţial". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Magistratii avertizeaza: OUG pe Codurile Penale ar fi o incalcare a MCV si ar provoca un infringement care sa 
vizeze Romania 
Mai multe asociatii ale magistratiulor sustin ca adoptarea unei ordonante de urgenta pentru modificarea 
Codurilor Penale "ar constitui o incalcare a Mecanismului de Cooperare si Verificare, asumat la momentul 
integrarii in Uniunea Europeana". 
De asemenea, demersul "ar putea avea consecinte la nivelul declansarii unei proceduri de infringement impotriva 
tarii noastre". 
Semnalul de alarma este transmis de Forumul Judecatorilor din Romania, Miscarea pentru Apararea Statutului 
Procurorilor si Initiativa pentru Justitie, care au transmis, miercuri, observatii cu privire la adoptarea unei OUG 
pentru modificarea Codului Penal si a Codului de Procedura Penala. 
"Prin raportul emis in cadrul Mecanismului de Cooperare si Verificare, dat publicitatii in 13 noiembrie 2018, 
Comisia Europeana formuleaza mai multe recomandari, printre care: - incheierea reformei Codului Penal si a 
Codului de Procedura Penala in aceasta etapa, in acord cu ingrijorarea exprimata de catre Comisia de la Venetia in 
legatura cu faptul ca 'luate separat, dar mai ales avand in vedere efectul lor cumulativ, multe modificari vor afecta 
grav eficacitatea sistemului de justitie penala din Romania in combaterea diferitelor infractiuni, inclusiv a 
infractiunilor legate de coruptie, a infractiunilor violente si criminalitatii organizate'; 
- asigurarea de catre Guvern si Parlament a unei transparente totale, a consultarii cu autoritatile relevante si cu 
partile interesate in cadrul procesului decizional si in activitatea legislativa legat de Codul Penal si de Codul de 
Procedura Penala, de legile anticoruptie, de legile in materie de integritate (incompatibilitati, conflicte de 
interese, avere ilicita), de Legile Justitiei (referitoare la organizarea sistemului justitiei), precum si de Codul Civil si 
Codul de Procedura Civila, inspirandu-se din transparenta procesului decizional pusa in practica de Guvern in 
2016", se arata in comunicatul transmis de catre cele trei asociatii. 
Magistratii reamintesc ca, la data de 19.11.2018, asociatiile profesionale ale magistratilor au lansat un apel public 
catre CSM, Parlament si Guvern de a respecta obligatiile asumate de statul roman in cadrul UE si Consiliului 
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Europei. 
"Contrar acestui apel provenit de la magistrati si in pofida recomandarilor Comisiei Europene de a se abandona in 
aceasta etapa modificarea Codului Penal si a Codului de Procedura Penala, se amplifica progresiv ipoteza emiterii 
de catre Guvern a unei ordonante de urgenta pentru modificarea celor doua acte normative. 
Astfel, atragem atentia Guvernului ca materializarea acestui demers ar constitui o incalcare a Mecanismului de 
Cooperare si Verificare, asumat la momentul integrarii in Uniunea Europeana, ar putea avea consecinte la nivelul 
declansarii unei proceduri de infringement impotriva tarii noastre (a se vedea exemplul Poloniei), stiut fiind ca 
orice hotarare a CJUE in acest sens poate prevedea obligarea statului roman la plata daunelor cominatorii per zi 
de intarziere pana la momentul conformarii cu decizia Curtii", se mai arata in document. 
Magistratii subliniaza ca o astfel de masura este contrara recomandarilor Comisiei de la Venetia si rapoartelor 
GRECO, "atat in ceea ce priveste procedura aleasa, cat si referitor la continutul modificarilor". 
"Adoptarea modificarilor legislative in materie penala si procesual penala, asa cum au fost vehiculate in spatiul 
public, este in contradictie cu obligatiile Romaniei de transpunere a Directivei 2014/42/UE privind confiscarea 
bunurilor produse prin comiterea unei infractiuni, avand in vedere ca dezincriminarea de facto a unor infractiuni 
si crearea unor mecanisme de impunitate conduc la nerecuperarea prejudiciilor si 'albirea' de facto a produselor 
infractiunii. 
Mai mult, atragem atentia Guvernului ca statul roman participa la operationalizarea Parchetului European, in 
calitate de stat membru, si are obligatia respectarii Regulamentului (UE) 2017/1939, modificarile preconizate fiind 
de natura sa influenteze atat functionarea acestei noi institutii, cat si orice alta forma de cooperare judiciara in 
materie penala, prin impiedicarea efectiva a derularii anchetelor penale si prin eliminarea metodelor moderne de 
investigare, contrar tendintei europene", se mai arata in comunicat. 
Si CCR s-a pronuntat impotriva 
In plus, magistratii spun ca "o ordonanta de urgenta in acest moment ar contraveni insasi jurisprudentei Curtii 
Constitutionale a Romaniei, care, cu ocazia solutionarii conflictului juridic de natura constitutionala intre 
Parlamentul Romaniei si Guvern, declansat prin stoparea procedurii legislative de la Senat privind proiectul Legii 
educatiei nationale si angajarea raspunderii de catre Guvern asupra acestui proiect, a stabilit ca 'legiferarea pe 
calea angajarii raspunderii de catre Guvern are caracter de exceptie'". 
Cele trei asociatii solicita Guvernului sa renunte la "orice intentie de adoptare a vreunui proiect care sa afecteze 
capacitatea institutionala de lupta impotriva infractionalitatii, inclusiv pentru recuperarea prejudiciilor, si care sa 
puna in pericol valori sociale fundamentale intr-un stat de drept". 
Premierul Viorica Dancila a anuntat ca, in Comitetul Executiv National al PSD, s-a decis cu unanimitate de voturi 
emiterea unor OUG pentru Codurile Penale. 
La randul sau, ministrul Justitiei Tudorel Toader a declarat, dupa ce a participat la sedinta conducerii PSD, ca va fi 
facuta o analiza la minister si ca o solutie declarata constitutionala o transpui in lege, justificand astfel ordonanta 
de urgenta. 
(Sursa: ziare.com) 
 

 Ce conţine textul moţiunii de cenzură împotriva Guvernului pe care PNL o va depune vineri/ Alternativa 
propusă de opoziţie în cazul în care Cabinetul Dăncilă pleacă 
Partidele de opoziţie reproşează Cabinetului Dăncilă, în textul moţiunii de cenzură, nerespectarea programului de 
guvernare şi modificarea legilor justiţiei şi a legii pensiilor. Documentul urmează să fie citit luni în plenul reunit al 
Legislativului, iar joi să fie votat, a spus Dan Barna. 
„Guvernul marionetă al penalului Liviu Dragnea trebuie să plece azi! Aceasta nu este o cerere a opoziţiei, ci o 
urgenţă naţională! Grupul infracţional organizat, condus de Liviu Dragnea, care s-a instalat la conducerea 
României a slăbit statul, ca să şi-l supună, într-un moment în care avem nevoie de fim puternici, azi mai mult ca 
oricând. Afirmăm cu putere şi cu toată responsabilitate că este periculos pentru interesele naţionale ca ţara să 
rămână pe mâna acestui grup infracţional organizat, care distruge statul de drept şi dinamitează stabilitatea 
politică şi economică a României, într-un moment de instabilitate internaţională. Cei care vor încerca să-l salveze, 
din nou, pe Liviu Dragnea, împotriva României, vor purta pe umeri o răspundere istorică. Pentru că alegerea pe 
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care o veţi face azi, doamnelor şi domnilor din PSD, ALDE şi UDMR, este între Liviu Dragnea şi România”, 
prevedere introducerea textului moţiunii de cenzură iniţiată de PNL-USR-PMP împotriva Guvernului. 
În moţiunea de cenzură intitulată „Ajunge! Guvernul Dragnea-Dăncilă, ruşinea României” opoziţia vorbeşte şi 
despre legile justiţiei. 
„Justiţia nu este nici despre Dragnea şi nici despre Tudorel! Justiţia este despre o societate matură şi dezvoltată, 
care funcţionează după reguli şi după valori. Fără o justiţie independentă şi funcţională, nu vom putea spera la 
nimic bun! Domnia voastră NU aţi respectat niciuna dintre obligaţiile asumate în faţa Parlamentului, în temeiul 
art.103 din Constituţie! Aţi promis ,,Justiţie în slujba cetăţeanului!” şi negaţi prin ceea ce aţi făcut independenţa 
Justiţiei - pe care luptaţi din toate puterile să v-o aserviţi”, potrivit sursei citate. 
De asemenea, opoziţia îi reproşează premierului Viorica Dăncilă că nu a repectat programul de guvernare asumat 
la începutul mandatului. 
„Doamnă prim-ministru, atunci când aţi fost învestită, documentul aprobat de Parlament se numea ”Programul 
de Guvernare 2018-2020”. Toate acţiunile Guvernului condus de dumneavoastră au transformat acest document, 
cu caracter de lege, în ”Programul de Guvernare după anul 2021 ...”, deoarece toate angajamentele au fost 
amânate după această dată! Salariile cresc după anul 2021, pensiile cresc după anul 2022, autostrăzi şi căi ferate 
NU se construiesc decât după anul 2021, construcţia spitalelor regionale va începe tot după anul 2021. În acest 
context, de dispreţ total faţă de programul cu care aţi fost învestită, putem să considerăm că, în temeiul art. 103 
din Constituţia României, sunteţi demisă de drept şi puteţi să vă încercaţi norocul după anul 2021”, susţin 
semnatarii moţiunii. 
Partidele de opoziţie precizează că remanierile succesive ale Guvernului „demostrează incompetenţa acestuia”. 
„Remanierile succesive nu au făcut decât să ne demonstreze că pentru un incompetent dovedit, PSD-ALDE are cel 
puţin alte 3-4 rezerve şi mai slab pregătite, cu care sunt umiliţi tinerii care au crezut în zicala „cine are carte, are 
parte”. Şi tinerii pleacă! 23% dintre tineri spun că au de gând să plece din ţară în următorul an, iar aproape 
jumătate în următorii cinci ani. Sărăciţi prin politicile voastre incompetente nu doar românii, ci chiar România, de 
viitorul ei! Deşi prin Guvernele PSD-ALDE s-au peridat peste 70 de miniştri, în mai puţin de 2 ani, calitatea actului 
de guvernare a scăzut constant, de la un guvern la altul, efectele văzându-se în economie, în educaţie, în sănătate 
sau în modernizarea ţării, care s-ar fi putut face cu miliardele de euro din fondurile europene gratuite. Aţi utilizat 
remanierile guvernamentale pentru a păcăli populaţia că lucrurile se vor schimba în bine, de mâine, de poimâine 
sau din 2021. În fapt, împărţeala de scaune guvernamentale nu a fost decât rezultatul răfuielilor şi împărţelilor, în 
stil mafiot, între găşti infracţionale în interiorul principalului partid de guvernare. Aţi girat o ultimă remaniere de 
guvern, însă constatăm că cei mai neperformanţi miniştri stau în continuare bine ţintuiţi în scaunele lor”, se arată 
în textul moţiunii. 
În document, partidele de opoziţie vorbesc şi despre ministrul de interne, Carmen Dan, şi despre protestul din 10 
august. 
„Carmen Dan, ministrul care a dirijat în miez de noapte tunurile cu apă, bastoanele şi lacrimogenele împotriva 
cetăţenilor români paşnici, împotriva copiilor şi mamelor, pe care poliţia şi jandarmeria ar fi trebuit să-i apere, nu 
să-i gazeze şi brutalizeze, este în opinia dumneavostră un ministru de apreciat. Petre Daea, groparul zootehniei 
româneşti, care se plimbă prin târguri şi degustă pastramă şi must, în vreme ce sute de mii de porci sunt 
eutanasiaţi, iar mii de familii au rămas fără porc de Crăciun este expresia competenţei marca PSD. „Iexcelenţa” sa, 
Tudorel Toader, această icoană la care se închină toţi condamnaţii din penitenciare şi recidiviştii eliberaţi prin 
planul de golire a puşcăriilor, este un alt mare sinistru, considerat ministru, pe care toţi infractorii din România îl 
apreciază, iar oamenii oneşti se simt umiliţi numai la auzul vocii domniei sale. Eugen Teodorovici, ministrul care 
încă mai confundă ministerul cu discotecile, vă este util ca trompetă anti-europeană, atunci când vreţi să-i 
sancţionaţi pe românii plecaţi la muncă în străinătate. Pentru că au îndrăznit să protesteze împotriva Guvernului, 
l-aţi trimis să propună guvernelor partenere restricţii de neimaginat în calea libertăţii de circulaţie a lucrătorilor 
europeni. Dispreţuiţi şi detestaţi românii care-şi câştigă singuri existenţa, în străinătate sau acasă, şi sunt 
independenţi de pomenile Guvernului”, se arată în document. 
Premierului i se reproşează, de asemenea, şi economia slabă a României. 
„Aţi venit la guvernare găsind o visterie plină, pe care aţi golit-o şi chiar aţi cheltuit şi bani în avans, pe anul 
următor. I-aţi împrumutat pe români cu zeci de miliarde şi nu aţi construit nimic! Ce aţi făcut cu toţi banii pe care 
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i-a creat economia sau i-aţi împrumutat, este greu de spus! Nimeni nu vede creşterea economică nicăieri! Salariile 
au crescut doar pe hârtie, iar pentru cei mai mulţi angajaţi ceea ce au câştigat a fost anulat de inflaţie. Majorările 
de pensii au fost spulberate de creşterile de preţuri, iar copiii aproape că nici nu există pentru politicile 
guvernamentale. Alocaţia de stat pentru copii nu asigură nici 3 covrigi cu susan pe zi! Aţi împrumutat bani de la 
organismele financiare internaţionale, chiar dacă dobânzile au crescut considerabil. Aţi împrumutat bani de la 
băncile din România lăsând mediul privat fără surse financiare de dezvoltare. Ce bancă mai creditează astăzi un 
IMM sau un plan de business îndrăzneţ, atunci când Guvernul vine şi aspiră toate resursele disponibile în piaţă? V-
aţi împrumutat şi de la populaţie, pentru că nimeni nu mai are încredere să împrumute acest Guvern. Aţi ajuns să 
confiscaţi până şi banii companiilor de stat profitabile, care, în loc să investească în tehnologii, sunt condamnate 
să fie vândute la preţ de fier vechi sau pe un dolar. Să ne ferească bunul Dumnezeu de o frânare bruscă a 
economiei, căci voi aţi tăiat centurile de siguranţă şi le-aţi aruncat pe geam. Aţi spart până şi puşculiţa copiilor şi 
aţi consumat banii din ea!”, precizează opoziţia în moţiunea de cenzură. 
De asemenea, semnatarii amintesc şi de situaţia „dezastruoasă” din spitalele româneşti. 
„Doamnă Prim-ministru, am înţeles foarte bine de ce nu vă pasă de starea sistemului de sănătate din România, 
atât timp cât majoritatea şefilor şi colegilor dumneavoastră de partid, atunci când strănută mai tare, dau repede 
fuguţa în străinătate ca să se trateze. Miniştrii PSD-ALDE nici măcar nu au curajul să treacă pragul unui spital din 
România, pentru că ştiu foarte clar că, de la uşă, există riscul să se îmbolnăvească, din cauza bacteriilor care 
mişună nestingherite prin spitale! Spitalele româneşti sunt un teren de luptă, un teatru de război între microbi, 
nesimţire, neglijenţă şi oameni fragili. Dinspre minister nu există niciun plan de acţiune pentru scăderea ratei de 
infecţii intraspitaliceşti, deşi din lumea medicală, mai multe voci cu experienţă şi autoritate în domeniu, indică cu 
subiect şi predicat măsurile care ar trebui luate pentru a stopa acest flagel naţional. În acest caz nu vorbim doar 
de incompetenţă şi lipsa fondurilor. Vorbim, pur şi simplu, de rea-voinţă şi nepăsare”, conform sursei citate. 
O altă nemulţumire amintită de opoziţie se referă la Legea pensiilor, care va intra în vigoare începând din 
septembrie 2019 : „Furaţi bani de la pensionari, pentru a doua oară într-un singur an! Mai întâi, atunci când aţi 
încălcat grosolan legea şi aţi amânat indexarea cu 6 luni, de la 1 ianuarie 2018 la 1 iulie 2018. Tot prin 
nerespectarea legii, Guvernul taie pentru a doua oară pensiile a peste 5 milioane de români prin amânarea 
aplicării legii, în anul 2019. Începând 1 ianuarie 2019, PSD-ALDE taie în medie cca. 102 lei pe lună din pensia 
fiecărui român, drept pe care pensionarii îl aveau prin Legea pensiilor care este încă în vigoare, adică prin 
indexarea cu 100% creşterea preţurilor şi cu 50% din creşterea salariului mediu brut”. 
Partidele de opoziţie îi transmit premierului să „nu se întristeze” că fostul ministru al Muncii, Lia Olguţa Vasilescu 
a rămas fără mandat de ministru, aceasta fiind încă deputat. 
„Nu ar trebui să fiţi tristă că doamna Olguţa Vasilescu a rămas fără scaun de ministru. Nu este şomer, ci deputat! 
După ce a garantat o lege inechitabilă a salarizării şi a băgat pe gâtul majorităţii parlamentare o lege a pensiilor 
foarte injustă, fără analize de impact, fără surse de finanţare, fără dreptate pentru cei care au contribuit o viaţă 
întreagă, doamna Vasilescu ar trebui să stea mult timp în afara Guvernului şi a politicii. Aţi făcut praf cel mai 
important principiu care stă la baza sistemului public de pensii – principiul contributivităţii. Aţi creat un val uriaş 
de aşteptare în rândul pensionarilor, fără să le spuneţi că legea propusă de PSD-ALDE urcă cheltuielile cu pensiile 
de la 6% din PIB în 2018, la 11% din PIB în 2022”, scriu semnatarii moţiunii în textul acesteia. 
Partidele de Opoziţie vor depune vineri moţiunea de cenzură, astfel încât documentul, semnat de 163 de 
parlamentari, să fie citit luni în plenul reunit al Legislativului, iar joi să fie votat. 
Pe 27 iunie, plenul reunit al Parlamentului a respins moţiunea de cenzură a Opoziţiei împotriva Guvernului 
Dăncilă. Parlamentarii PSD-ALDE au fost prezenţi în sală, pentru a asigura cvorumul la moţiune, dar nu au votat. 
Ce program de guvernare propune opoziţia, dacă va fi adoptată moţiunea de cenzură în Parlament 
În cazul în care Parlamentul va adopta moţiunea de cenzură, partidele de opoziţie propun un Guvern mai suplu, 
cu maximum 15 ministere şi 45 de secretari de stat, precum şi creşterea sumelor alocate educaţiei şi a majorării 
punctului de pensie de la începutul lunii ianuarie a anului viitor. 
„Guvernul Dăncilă va fi demis, iar în locul acestuia vom propune un guvern suplu, european, cu maximum 15 
ministere şi maximum 45 de secretari de stat. Vom demara un amplu proces de eliminare a risipei de bani publici, 
care va începe cu restructurarea administraţiei publice centrale, prin reducerea numărului de agenţii 
guvernamentale şi prin restructurarea cheltuielilor pentru bunuri şi servicii din administraţia publică centrală. 
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Administraţia publică pusă în slujba clienţilor, nepoţilor şi cumetrilor va fi eliminată! Administraţia publică locală 
va trebui să primească o finanţare corespunzătoare, prin alocarea a 100% din impozitul pe venit şi 80% din 
redevenţele miniere, dar şi prin cotele defalcate din TVA”, susţin semnatarii, în textul moţiunii de cenzură. 
Una dintre propunerile opoziţiei pentru un nou program de guvernare se referă la alocarea unui PIB de până la 6% 
pentru sistemul de educaţie. 
„Credem cu tărie că fără educaţie nu putem să aşteptăm un viitor pentru România. De aceea, vom creşte de la 
2,9% din PIB cât este în prezent, la 5% din PIB, în anul 2019, şi la 6% din PIB, în anul 2020, alocările pentru 
sistemul naţional de educaţie şi de cercetare. Prin operaţionalizarea programelor PNL – masă la şcoală, after 
school, masteratul didactic, investiţii în reţeaua şcolară – ne asumăm ca obiectiv central -Toţi copiii merg la 
şcoală!-, indiferent de mediul de rezidenţă sau de situaţia economică a familiei”, potrivit sursei citate. 
De asemenea, opoziţia promite implementarea majorării punctului de pensie de la 1 ianuarie, în timp de Guvernul 
anunţă că punctul de pensie va creşte, potrivit Legii pensiilor care urmează să fie adoptată de Parlament, din 
septembrie 2019. 
„Vom implementa majorarea punctului de pensie, aşa cum scrie în lege, de la 1 ianuarie al fiecărui an. Salariile din 
sectorul public vor urma tranşele de creştere prevăzute de lege, pentru că legea se respectă! Ceea ce ne 
propunem suplimentar este eliminarea nedreptăţilor din Legea salarizării, care continuă să nemulţumeacă încă 
mii de angajaţi: biochimiştii, chimiştii etc. De asemenea, toate aceste măsuri vor fi implementate astfel încât să nu 
genereze inflaţie. Noi nu vom permite ca veniturile populaţiei să fie erodate de o avalanşă de creşteri de preţuri. 
Pentru cei care vor ieşi în curând la pensie, ne vom menţine angajamentul de a creşte contribuţiile la Pilonul 2 de 
pensii, de la 3,75% în prezent, la 5% în anul 2019 şi 6% în anul 2020”, conform sursei menţionate. 
O altă propunere pentru programul de Guvernare se referă la înlăturarea splitului TVA, a supra-accizei la 
carburanţi şi a supra-impozitării contractelor de muncă part-time. 
„Avem pregătit un pachet important de măsuri pentru agenţii economici din România. În primul rând, vom 
înlătura o parte dintre măsurile aberante implementate în ultimii doi ani: Split TVA, supra-acciza la carburanţi, 
supra-impozitarea contractelor de muncă part-time. Vom avea măsuri specifice pentru stimularea angajaţilor din 
sectorul privat, angajaţi uitaţi cu totul de actuala guvernare”, precizează semnatarii documentului. 
Semnatarii moţiunii de cenzură spun, de asemenea, că vor susţine „o justiţie independentă şi o luptă anticorupţie 
puternică”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 28 de organizaţii îi cer preşedintelui un referendum pe justiţie. Cine e în spatele sondajului în baza căruia se 
cere consultarea populară 
28 de organizaţii cer preşedintelui Klaus Iohannis să emită de urgenţă decretul de organizare a unui referendum 
prin care românii să-şi exprime voinţa cu privire la legislaţia în materia penală. Cererea are la bază un sondaj 
ISSPOL, la comanda Geeks for Democracy. 
Sondajul care stă la baza solicitării organizaţiilor civice a fost realizat de Institutul de Studii Sociale şi Politice 
(ISSPOL), la comanda Geeks for Democracy şi arată că 91% dintre cei intervievaţi sunt împotriva amnistiei şi 
graţierii pentru fapte de corupţie. 
Geeks for Democracy este un proiect de creare a unei coalitii pentru monitorizarea votării, la alegerile din 
decembrie 2016, se arată pe site-ul organizaţiei. Un proiect în care organizaţiile precum Funky Citizens, Expert 
Forum, CSD, CRS şi-au pus resursele la comun. Ulterior, acestea au creat Fondul pentru Democraţie (fond civic, de 
tip seed. Toţi contribuitorii care fac o donaţie recurentă pot să decidă, alături de un board de profesionişti, care 
sunt proiectele de finanţat) 
În spatele Geeks for Democracy şi a Fondului pentru Democraţie sunt nume precum Cătălin Teniţă, catalogat de 
presă ca fiind una dintre vocile care a susţinut mişcarea #rezist. 
Al doilea este Mihai Matei, membru al echipei executive a Fondului pentru Democraţie. 
Institutul de Studii Sociale şi Politice, cea care a realizat sondajul, este o entitate a Cult Group lansată în 2012 care 
cercetează domeniul politic şi cel social din România, se arată pe site-ul organizaţiei. Aceeaşi sursă precizează că 
echipa este formată din 8 specialişti, cercetători pasionaţi de ariile lor de expertiză, dar fără a fi precizat vreun 
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nume. În conferinţa de presă de miercuri, cel care a vorbit din partea ISSPol a fost Alexandru Zodieru, manager 
general la Cult Market Research. 
Conform sondajului ISSPOL, 91 % dintre cei intervievaţi se declară împotriva amnistiei şi graţierii pentru fapte de 
corupţie. Totodată, 87% care au votat cu PSD/ALDE/UDMR la alegerile parlamentare din 2016 se opun graţierii şi 
amnistiei; 63% dintre români consideră că pedepsele pentru corupţie sunt prea mici; 73% dintre români consideră 
că viaţa lor este afectată de corupţie în proporţie mare şi foarte mare; 80% dintre români consideră că lupta 
anticorupţie este importantă pentru ei, iar 91% dintre români doresc să continuăm să fim parte a Uniunii 
Europene, arată sondajul făcut public aici: 
http://g4d.ro/studiu_amnistie/ 
Studiul a fost realizat în perioada 4-11 decembrie, prin metoda CATI (tehnică de intervievare telefonică a 
respondenţilor), pe un eşantion reprezentativ naţional de 1.064 de persoane şi are o marjă de eroare de 3%. 
Pe baza acestui sondaj, 28 de organizaţii civice cer preşedintelui României să emită de urgenţă decretul de 
organizare a unui referendum naţional prin care românii să-şi exprime voinţa cu privire la relaxarea sau înăsprirea 
legislaţiei în materie penală. Grupurile precizează că procedura pentru declanşarea acestui referendum a fost deja 
demarată în ianuarie 2017, Parlamentul avizându-l favorabil în februarie 2017. 
“Acum vreo două săptămâni ne-am gândit noi să facem un sondaj pe zona asta a amnistiei şi graţierii. Nu a existat 
un sondaj relevant statistic corect care să prezinte realitatea aceasta. Sondajul a fost rulat între 4 şi 11 decembrie. 
Acum vreo doi ani în timpul protestelor am făcut cu ISSPOL un sondaj despre percepţia protestelor şi atunci am 
descoperit că există trei Românii, o Românie a protestatarilor, în jur de 25 la sută din populaţie dacă nu mă înşel, 
o Românie a votanţilor PSD şi o Românie a indecişilor. Acum după doi ani de zile, după toată tevatura cu amnesia 
şi graţierea, noi am descoperit că există absolut o singură Românie. 91 la sută din oameni sunt contra amnistiei şi 
graţierii. 91 la sută sunt contra pentru furt calificat, 95 la sută sunt contra pentru infracţiuni cu violenţă şi 91 la 
sută împotrivă penrru acte de corupţie “ a declarat Cătălin Teniţă, cofondator Geeks for Democracy. 
La întrebarea legată de pedepsele aplicate pentru faptele de corupţie, conform rezultatelor sondajului, două 
treimi dintre respondenţi au declarat că sunt prea mici şi doar şase şase la sută au răspuns că sunt prea mari. 
Mihai Poliţeanu, membrul fondator Iniţiativa România, a declarat că “91 la sută dintre români se opun graţierii şi 
amnistiei şi foarte important, 87 la sută dintre votanţii PSD-ALDE-UDMR din 2016 se opun şi ei graţierii şi 
amnistiei. Dacă ar fi să rezum aceste cifre, să trag o concluzie, aceea ar fi că românii mai degrabă ar graţia porcii 
de Crăciun decât să graţieze politicienii care au furat din banii publici, din banii noştrii, ai românilor“. 
“Având în vedere anunţul comitetului executiv PSD privind iminenţa adoptării unei ordonanţe a amnistiei şi 
graţierii, având în vedere solicitarile autorităţilor europene exprimate şi în raportul pe Mecanismul de Cooperare 
şi Verificare şi având în vedere rezultatele acestui sondaj, aproape 30 de grupuri civilce active, formuleaza trei 
solicitări adreste decidenţilor politici: Cerem Preşedintelui României Klaus Iohannis să emită de urgenţă decretul 
de convocare a unui referendum naţional prin care românii să-şi exprime voinţa cu privire la relaxarea sau 
înăsprirea legislaţiei în matere penală”, a mai spus Mihai Poliţeanu. 
O a doua cerinţă a grupurilor civice este către Guvern şi vizează oprirea procedurilor de legiferare privind 
modificarea codurilor penale, a proiectului privind amnistia şi graţierea. 
Totodată, organizaţiile solicită decidenţilor politici şi instituţionali, respectiv preşedintelui Klaus Iohannis, prim-
ministrului Viorica Dăncilă, ministrul Justiţiei – Tudorel Toader, Avocatul Poporului – Victor Ciorbea şi liderilor 
politici din Comitetul liderilor grupurilor parlamentare din Camera Deputaţilor, Vasile-Daniel Suciu – PSD, Raluca 
Turcan – PNL, Dan Barna – USR, Korodi Attila – UDMR, Varujan Vosganian – ALDE, Eugen Tomac – PMP, Varujan 
Pambuccian – Minorităţi şi Victor – Viorel Ponta – Neafiliaţi, o serie de întâlniri până cel târziu pe 24 decembrie 
2018 pentru a discuta despre necesitatea continuării luptei împotriva corupţiei şi a respectării independenţei 
justiţiei. 
Grupurile semnatare sunt: #activAG Piteşti, Acţiunea Civică Galaţi, Asociaţia Aradul Civic, Asociaţia Reactiv Braşov, 
Braşovul Civic, Corupţia Ucide, Diaspora Franţa Solidară cu România, Euro Aleg 2.0, Geeks for Democracy, 
Iniţiativa România, Initiativa Timişoara, Protestatari ProDemocraţie Londra, Rădăuţiul Civic, Reset Iaşi, #Rezist 
Dublin, #Rezist Galaţi, #Rezist Lyon, #Rezist Ingolstadt. Şi eu sunt din România, #REZISTENŢA, #Rezist MILANO, 
#Rezistenţa din Diaspora, Rezistăm şi la Paris, #Rezist WMW, Ştafeta Steagului Uniunii Europene, Umbrela 
Anticorupţie Cluj, Vă Vedem din Bucureşti, Vă Vedem din Sibiu şi VedemJust. 
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(Sursa: Mediafax) 
 

 Ministrul Muncii: Îngheţarea salariilor, scenariul cel mai pesimist trimis CE. Nu va fi pus în practică 
Ministrul Muncii şi Justiţiei Sociale, Marius Budăi, a declarat la Digi24 că îngheţarea salariilor angajaţilor din 
sectorul bugetar reprezintă scenariul cel mai pesimist trimis Comisiei Europene şi că nu va fi pus în practică. 
Dimpotrivă, salariile acestor angajaţi vor fi majorate de la 1 ianuarie cu 25% din diferenţa dintre salariul actual şi 
cel stabilit pentru 2022, a adăugat el. 
Întrebat despre documentul trimis Comisiei Europene care prevede o îngheţare a salariilor din 2019, ministrul 
Muncii a explicat că ţările membre trebuie să trimită Comisiei Europene prognoze privind bugetul pe anul viitor, 
de la cea mai pesimistă la cea mai optimistă. 
"Comisia Europeană solicită tuturor ţărilor membre mai multe prognoze despre cum văd bugetul pe anul viitor, 
referitor nu numai la încadrarea în deficit, ci şi la venituri şi cheltuieli, şi măsuri pentru ocupare. Sunt diferite 
scenarii pe care noi trebuie ca şi Guvern să le trimitem la Comisia Europeană. Scenariile pleacă de la cel mai 
pesimist până la cel mai optimist. Atunci când vorbiţi despre îngheţare, era o discuţie atunci când ne-am fi dorit 
ca acel 2022 unde noi am spus că aplicăm legea salarizării să-l coborâm la 2020. Aveam nevoie pentru acest 
scenariu ca în 2019 să se meargă liniar cu salariile apoi din 2020 să ajungem direct la 2022. 
Acesta era scenariul nostru cel mai pesimist. După care au mers şi celelalte scenarii. Acest scenariu nu va fi pus în 
practică(..) aşa sunt solicitate acele variante, de la pesimiste la optimiste. 
Ultima discuţie pe care am avut-o azi cu domnul ministru Teodorovici (ministrul Finanţelor, Eugen Teodorovici n.r) 
şi cu doamna premier (Viorica Dăncilă n.r), de la 1 ianuarie 2019 intră în vigoare acel 1/4 din diferenţa salarială 
unde suntem acum şi unde vom fi în 2022, deci 25% din această diferenţă. De la 1 ianuarie intră în vigoare acel 
salariu minim garantat în plată pe ţară diferenţiat pe nivel de studii. Astea sunt discuţiile de azi şi le veţi vedea 
când le vom aplica", a subliniat ministrul Muncii. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Marius Budăi: Discutăm mărirea numărului de angajaţi non-UE/ Ministerul Muncii are o solicitare din Chile 
Marius Budăi, ministrul Muncii şi Justiţiei Sociale, a anunţat, miercuri, că, la nivelul ministerului, se discută 
mărirea contingentului de angajaţi non-UE, cărora să li se permită să lucreze în România, drept soluţie la criza 
forţei de muncă din ţara noastră. 
Ministrul Muncii, Marius Budăi, a precizat, în cadrul „Forumului Capitalului românesc”, că, acum aproximativ două 
săptămâni, a semnat, la sediul ministerului, un protocol cu Ministerul Muncii din Vietnam, iar în prezent 
reprezentanţii din România au primit o solicitare de protocol pentru Chile. 
Budăi a menţionat că reprezentanţii Ministerului Muncii vor discuta cu cei de la minsterul de Interne, astfel încât 
să poată fi mărit contingentul de angajaţi non-UE. 
În plus, ministrul a susţinut că s-a luat în calcul mărirea acestui contingent, ca urmare a solicitărilor primite din 
partea mediului de afaceri. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Isarescu: Oamenii trebuie sa priceapa ca pot cere statului scoli si spitale civilizate doar daca-si platesc taxele 
Populatia trebuie sa inteleaga faptul ca poate cere statului scoli, spitale civilizate si autostrazi doar daca isi 
plateste taxele si impozitele, iar autoritatile trebuie sa colaboreze pentru educarea cetatenilor, a sustinut, 
miercuri, guvernatorul Bancii Nationale a Romaniei (BNR), Mugur Isarescu. 
El a fost prezent la evenimentul de lansare a platformei de educatie financiara TAXEDU. 
"Nu cred ca este cazul sa dezbatem cat de importanta este educatia financiara. Putem spune ca este un subiect de 
mare actualitate in Europa, in lume si in Romania. (...) Fara un efort coordonat intre institutii, intre autoritati, nu 
putem atinge obiectivul de a avea o populatie care sa inteleaga problemele economice, financiare, bancare. De 
exemplu: ce inseamna inflatia, cum se masoara sau care sunt avantajele unei colectari eficiente a impozitelor", a 
spus Isarescu. 
El a aratat ca proiectul TAXEDU isi propune sa informeze tinerii si sa comunice intr-o maniera accesibila si 
prietenoasa cu privire la rolul impozitelor in viata noastra de zi cu zi. 
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"In multe domenii, mentalitatile nu tin pasul cu vremurile. Observam ca, pentru multi, plata impozitelor este o 
corvoada, poate ca urmare a unor experiente din trecut. Sistemele insa se modernizeaza, platim impozite online, 
lucrurile se simplifica. Mai este insa ceva de facut la nivelul autoritatilor si anume constientizarea ca plata 
impozitelor este unul dintre actele cetatenesti care ne da dreptul sa cerem statului roman modern european sa-si 
indeplineasca menirile", a aratat guvernatorul. 
El a subliniat ca este foarte important ca oamenii sa stie ce se intampla cu taxele pe care le platesc. 
"Prin lume circula o vorba: nu-mi place sa platesc impozite, dar imi place sa dorm linistit acasa. E un pas foarte 
mare inainte. Ne place sa avem educatie, in mare parte gratuita, ne place sa avem siguranta cand mergem pe 
strazi sau cand calatorim, ne place sa avem servicii de sanatate, sa avem infrastructuri care sa ne ajute sa ne 
deplasam. Toate acestea se fac din impozite. Statul se ocupa de infrastructuri, cele umane - sanatate, educatie - si 
cele fizice - transporturi, comunicatii", a explicat oficialul BNR. 
Acestea sunt costisitoare si trebuie facute intr-o maniera moderna si unitara, a adaugat el. 
"Intelegerea acestei relatii este un pas inainte si, mai mult decat atat, trebuie sa intelegem ca fara o buna 
colectare a taxelor si impozitelor nu putem vorbi de o realizare la timp a scolilor si a spitalelor civilizate, a 
autostrazilor, asa cum toti ne dorim", a subliniat Isarescu. 
Potrivit acestuia, politica monetara depinde de celelalte politici ale statului, in special cea fiscal-bugetara, modul 
in care aceste politici sunt concepute, puse in practica si cum sunt intelese de public. 
"Aceasta intelegere a politicilor de catre categorii cat mai largi ale populatiei este o prioritate a autoritatilor. Nu 
este deloc un lucru usor de realizat. Este nevoie de timp, speram nu prea indelungat, de ceva resurse si de o 
strategie bine gandita. Nu descoperim noi apa calda. Si alte tari in Europa au facut progrese mari in aceasta 
directie. Nu e vorba de a imita, ci de a lua cat mai multe din experienta lor. Lucram la aceasta strategie si speram 
ca vom putea produce un document care sa dea un impuls real educatiei financiare in Romania", a explicat 
Isarescu. 
El a amintit si sprijinul Comisiei Europene, al Bancii Mondiale si al OCDE pentru acest proiect. 
"Un rol major il are si tehnologia. Ati remarcat ecranele de la intrarea in sala, sunt convins ca v-au captat 
interesul. In conditiile lumii de astazi, putem face educatie financiara eficienta cu aportul tehnologiei. Copiii si 
tinerii sunt atat de conectati la fenomenul IT, la internet, incat hartia incepe sa devina pentru ei anacronica si 
plictisitoare, ceea ce nu este cazul cu generatia mea. Dar pana si noi nu avem incotro, trebuie sa ne adaptam la 
fenomenul IT, trebuie sa tinem pasul cu realitatile", a afirmat guvernatorul. 
Acesta a precizat ca si BNR va avea un soft prin care sa explice tinerilor cum se formeaza dobanda, cursul valutar, 
cum actioneaza banca centrala in domeniul politicii monetare si cum circula banii. 
"Lumea este in continua schimbare si trebuie sa tinem pasul cu schimbarile, promovarile demografice, migratia, 
deficitul de forta de munca ne obliga sa gasim modalitati de a face tot mai mult cu resurse umane care trebuie sa 
fie categoric educate. Educatia poate fi un raspuns la aceste schimbari si provocari. Educatia de calitate. Trebuie 
sa ne gandim cum sa educam mai bine si cum sa nu pierdem acest capital extrem de pretios", a mai sustinut 
Isarescu. 
El a aratat ca oamenii vor trebui informati asupra modului in care va fi schimbata viata lor odata cu adoptarea 
monedei euro. 
"In urmatorii ani ne pregatim pentru adoptarea euro, iar un studiu de fundamentare al Comisiei Europene a 
aratat ca, fara exceptie, la toate statele care au trecut la euro o problema sau, dupa caz, un avantaj, depinde cum 
au tratat aceasta chestiune, a fost pregatirea si formarea populatiei pentru trecerea la euro. Nu se poate face 
acest pas imens fara sa stim cu totii la ce ne asteptam si ce schimbari ne vor afecta viata de zi cu zi. Iata o alta 
tema cu care trebuie sa se ocupe proiectele noastre comune", a completat seful BNR. 
Isarescu a participat, miercuri, la lansarea platformei TAXEDU (https://europa.eu/taxedu/home_ro), un proiect-
pilot al Uniunii Europene cu scopul de a-i educa pe tineri cu privire la taxe si impozite si la felul in care acestea le 
influenteaza vietile. 
Informatiile sunt transmise prin jocuri, materiale de e-learning si clipuri, pentru ca tinerii afle si despre problemele 
asociate acestora (de exemplu frauda fiscala, evaziunea fiscala) intr-un mod placut si antrenant. 
Spre exemplu, prin intermediul unui joc, numit Taxlandia, tinerii sunt pusi in situatia de a fi prim-ministrii unei tari 
virtuale cu 500.000 de locuitori. Jucatorul afla, la inceput, ca fostul guvern i-a lasat un buget gol si este nevoit sa ia 
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masuri pentru a reumple vistieria. 
Gamerul este avertizat ca o solutie poate fi cresterea taxelor, dar, ca urmare, populatia poate deveni nemultumita 
si ar putea creste rata criminalitatii. El este apoi indemnat sa foloseasca echilibrat bugetul pe care il va colecta 
pentru a aloca resurse catre diverse sectoare: sanatate, educatie, cultura, mediul de afaceri, administratie, turism, 
precum si catre fondul de rezerva. 
Dupa alocarea resurselor, afla care este nivelul de fericire al locuitorilor, rata criminalitatii, nivelul de poluare, 
somajul, dar si previziunile pentru urmatorul an si poate face o rectificare bugetara, astfel incat sa-si atinga 
propriile tinte de bunastare.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mihai Daraban (CCIR): Statul a devenit o concurenta pentru mediul privat ca angajator 
Statul a devenit o concurenta pentru mediul privat ca angajator, a afirmat, miercuri, presedintele Camerei de 
Comert si Industrie a Romaniei (CCIR), Mihai Daraban, mentionand ca 170.000 de salariati au migrat din mediul 
privat la stat. 
"Stim ca pana la 31 mai se depun bilanturile. Noi am mers totdeauna si ne luam ca reper data de 31 iulie. Deci, 
mai punem de la noi doua luni, astfel incat sa avem o imagine clara asupra economiei. 
Au depus bilantul 688.016 societati comerciale. Va pot spune ca cifra de afaceri a fost de 270 de miliarde de euro, 
cu 5 miliarde de euro mai putin decat data din anul precedent. 
In schimb, observam o crestere a profiturilor, la 24 de miliarde de euro fata de 22 de miliarde de euro. Vorbim de 
profit brut. 
Am facut de asemenea o analiza sa vedem ce spectaculozitati s-au mai intamplat. Lipsesc 170.000 de salariati. 
Deci, anul acesta avem 3.895.000 de salariati, fata de 4.065.000 anul trecut. 
Credeti-ma ca nu as inclina sa spun ca acesti 170.000 au plecat in strainatate. Eu sunt convins ca au migrat catre 
sectorul de stat, unde statul, intr-adevar, a devenit o concurenta pentru mediul privat ca si angajator", a 
declarat Mihai Daraban, la a treia editie a Forumului Capitalului Romanesc, organizata de Intact Media Group. 
Potrivit lui Daraban, din acest punct de vedere trebuie lucrat foarte mult, pentru ca economia actuala nu mai 
poate sustine actualul aparat administrativ de stat asa cum este conturat in prezent. 
"Nu mai este consiliu judetean fara 1.000 de salariati, primarie resedinta de judet fara 1.000 de salariati. 
Probabil se impune o reorganizare administrativa a Romaniei, urgenta, astfel incat, nu stiu, si cred ca cel mai bun 
exemplu daca vreti, am vazut o harta pe la Ministerul Justitiei, chiar in birou la ministru, impartirea administrativa 
conform curtilor de apel. Curtile de apel au fost facute pentru mobilitatea cetateanului. Eu zic ca din 42 de judete 
daca ajungem la 15 acest efort bugetar ar scadea", a sustinut Mihai Daraban.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Mituri demontate: Cheltuie România mult cu protecția socială? Eurostat are răspunsurile 
Cheltuielile pentru protecţia socială au reprezentat în Uniunea Europeană 28,2% din PIB în anul 2016, România 
fiind pe ultimul loc în UE la acest indicator, cu doar 14,6% din PIB, în comparaţie cu peste o treime din PIB în 
Franţa, Finlanda şi Danemarca, arată datele publicate miercuri de Oficiul European de Statistică (Eurostat).  
La nivelul UE, ponderea cheltuielilor pentru protecţie socială în PIB a scăzut uşor de la 28,3% în 2011 la 28,2% în 
2016, în timp ce în România aceasta s-a redus de la 16,5% în 2011 la 14,6% în 2016.  
În Uniunea Europeană, cheltuielile pentru protecţia socială arată diferenţe majore între statele membre. În 2016, 
cheltuielile pentru protecţia socială au reprezentat cel puţin 30% din PIB în Franţa (34%), Finlanda şi Danemarca 
(ambele cu 32%), precum şi în Austria, Belgia, Italia, Suedia şi Olanda (toate cu 30%). În contrast, cheltuielile 
pentru protecţia socială au reprezentat sub 20% din PIB în România, Lituania şi Letonia (toate cu 15%), Irlanda 
(16%), Estonia şi Malta (ambele cu 17%), Bulgaria şi Slovacia (ambele cu 18%), Cehia, Cipru şi Ungaria (toate cu 
19%).  
În 2016, cele mai ridicate cheltuieli din UE pentru protecţia socială per capita ajustate la puterea de cumpărare 
(PPS) se înregistrau în Austria, Germania, Danemarca, Olanda şi Franţa, iar cele mai scăzute în România, Bulgaria 
şi Letonia.  
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În medie, în UE, pensiile de vârstă şi de supravieţuitor au însemnat aproape 46% din totalul beneficiilor sociale în 
2016 şi au reprezentat cea mai mare parte a beneficiilor de protecţie socială în aproape toate statele membre. 
Ponderea pensiilor de vârstă şi de supravieţuitor în totalul cheltuielilor pentru protecţia socială era cea mai mare 
în Grecia (65%), Italia şi Portugalia (ambele cu 58%), Polonia şi Cipru (ambele cu 56%), la polul opus fiind Irlanda 
(34%), Germania (39%), Luxemburg (40%), Estonia şi Marea Britanie (ambele cu 42%).  
În schimb, ponderea ocupată de ajutoarele de şomaj în totalul cheltuielilor pentru protecţie socială în rândul 
statelor membre varia între mai puţin de 1% în România şi în Polonia şi 10% în Irlanda, potrivit Agerpres.ro.  
(Sursa: Agerpres) 
 

 Proiect APROBAT: Primăria Capitalei va da vouchere în valoare de 10.000 lei celor care dezvoltă staţii de 
reîncărcare pentru maşini electrice 
Primăria Capitalei va acorda 500 de vouchere a câte 10.000 de lei persoanelor fizice sau juridice care deţin spaţii 
comerciale şi care înfiinţează staţii de reîncărcare rapidă pentru vehicule electrice şi electrice hibrid plug-in, 
potrivit unui proiect aprobat, miercuri, în şedinţa CGMB. 
Programul de stimulare a înfiinţării staţiilor de reîncărcare rapidă pentru vehicule electrice şi electrice hibrid plug-
in, prin acordarea de vouchere are ca scop îmbunătăţirea calităţii aerului în Capitală. 
"Pentru implementarea programului, se aprobă acordarea în anul 2019 a unui număr de 500 de vocuhere în 
valoare de 10.000 de lei/voucher pentru persoane juridice/fizice deţinători de spaţii comerciale /unităţi de 
cazare/spaţii de birouri/staţii de distribuţie carburanţi care înfiinţează staţii de reîncărcare rapidă pentru vehicule 
electrice şi electrice hibrid plug-in", se arată în proiectul de hotărâre votat în şedinţa Consiliului General al 
Municipiului Bucureşti. 
Programul se va desfăşura pe baza unui regulament ce va fi elaborat de către Direcţia de Mediu, Direcţia 
Transporturi, Direcţia Juridică şi Direcţia Generală Economică, în colaborare cu celelalte direcţii din cadrul 
aparatului de specialitate a primarului general. 
Sumele necesare implementării programului vor fi asigurate din bugetul local al Capitalei. 
În anul 2017, Consiliul General al Municipiului Bucureşti a aprobat hotărârea prin care urmau să fie amenajate 74 
de locuri de parcare în vederea implementării unui număr de 30 de module de staţii de încărcare electrice în 
cadrul parcărilor publive din Capitală până la 1 ianuarie 2019. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Primăria Capitalei va cumpăra 100 de autobuze electrice din bani europeni. Pe ce linii vor circula vehiculele 
Consiliul General al Municipiului Bucureşti a aprobat, miercuri, patru proiecte care prevăd achiziţionarea a 100 de 
autobuze electrice din bani europeni, printr-o finanţare nerambursabilă în valoare totală de aproximativ 57 de 
milioane de euro. 
„Pentru cele 100 de autobuze electrice avem patru cereri de finanţare prin Programul Operaţional Regional 2014-
2020, depuse în luna iunie, în valoare de aproximativ 57 milioane Euro. Proiectele au trecut de etapa verificărilor, 
sunt selectate pentru finanţare, iar următorul pas este să semnăm contractul prin care se acordă efectiv 
finanţarea nerambursabilă. Ca să obţinem aceste fonduri, însă, este necesar votul consilierilor generali pentru 
sumele care constituie contribuţia financiară proprie a Municipiului Bucureşti pentru această achiziţie. De aceea 
am propus aceste proiecte, iar hotărârile aprobate astăzi vor face parte din documentaţia de accesare a fondurilor 
europene despre care vorbeam”, a declarat Gabriela Firea. 
Potrivit reprezentanţilor PMB, după ce vor fi achiziţionate, prin licitaţie, cele 100 de autobuze electrice vor fi 
utilizate astfel: 29 - pe traseele 312, 313, 368 şi 385;13 - pe traseele 137,138; 33 - pe traseele 173, 311, 336, 381, 
601; 25 - pe traseele 300, 330 şi 335. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Elevii şi însoţitorii pensionarilor din Capitală vor avea gratuitate la transportul în comun/ Gabriela Firea: De 
anul viitor, voi veni cu un proiect de gratuitate pentru toţi bucureştenii 
Elevii din Bucureşti cu vârsta de până la 18 ani vor călători gratuit cu mijloacele de transport în comun ale STB 
(fostă RATB), potrivit unui proiect al Primăriei Capitalei votat, miercuri, în şedinţa Consiliului General al 
Municipiului Bucureşti (CGMB). 
„Se acordă gratuitate la transportul public local de călători pentru toţi elevii din învăţămîntul preuniversitar 
obligatoriu acreditat/autorizat care frecventează cursurile unei instituţii de învăţământ din municipiul Bucureşti, 
pe mijloacele de transport public de călători ale operatorilor de transport ce prestează servicii de transport pe 
raza teritorială a Municipiului Bucureşti”, se arată în proiectul votat miercuri, la şedinţa Consiliului General al 
Municipiului Bucureşti. 
Consilierii au votat şi un amendament prin care se menţionează faptul că de această gratuitate beneficiază şi 
elevii claselor a XI-a şi a XII-a. 
În proiect, Primăria Municipiului Bucureşti a ţinut să sublinieze că desfăşoară o activitate susţinută pentru a 
sprijini prin toate formele legale îmbunătăţirea condiţiilor în care se desfăşoară activitatea de învăţământ în 
Municipiului Bucureşti, inclusiv atragerea călătorilor tineri către transportul de suprafaţă şi încurajarea utilizării 
transportului în comun în detrimentul vehiculului personal. 
„Elevii din învăţământul preuniversitar obligatoriu trebuie să beneficieze de accesul liber la unităţile şcolare în 
care activează. Primăria Municipiului Bucureşti şi operatorul propriu de transport au înregistrat de-a lungul anilor 
solicitări din partea cetăţenilor bucureşteni, cu privire la acordarea transportului gratuit pentru elevii cu vârsta de 
până la 18 ani. (...) Totuşi, un beneficiu acordat prin reglementări legale, mai ales în condiţiile în care vorbim de o 
categorie ce nu are venituri proprii şi anume elevii, trebuie promovat şi facilitat”, se mai arată în document. 
Firea: Voi veni cu un proiect de gratuitate  pentru toţi bucureştenii la transportul în comun 
Primarul general, Gabriela Firea, a declarat, miercuri, la şedinţa Consiliului General al Municipiului Bucureşti, că de 
anul viitor va veni cu un proiect de hotărâre care va presupune acordarea de gratuitate la transportul public al 
Societăţii de Transport Bucureşti (STB) pentru toţi bucureştenii. 
„De anul viitor, voi veni cu un proiect care va presupune acordarea de gratuitatea la transportul STB pentru toţii 
bucureştenii (…) Vrem să încurajăm astfel transportul public”, a declarat, miercuri, Gabriela Firea, care a mai 
precizat că printr-un astfel de proiect vrea să descurajeze transportul cu maşinile personale în oraş. 
„În momentul în care avem un parc auto bine dimensionat să putem să acordăm şi această facilitate a gratuităţii, 
scopul fiind acela de a dimensiona pe cât mai mult posibil prezenţa în trafic a autoturismelor personale şi 
cetăţenii să aleagă transportul public în comun, dar care să aibă un grad şi confort şi să se desfăşoare aceste 
clădiri în deplină civilizaţie”, a mai precizat Gabriela Firea. 
Declaraţiile primarului vin în contextul în care CGMB a votat, miercuri, acordarea de gratuitate la transportul STB 
pentru toţii elevii din Bucueşti, precum şi pentru un însoţitor pentru fiecare pensionar din Bucureşti. 
„Se acordă gratuitate la transportul public local de călători pentru un însoţitor/călătorie pentru fiecare pensionar 
cu domiciliul stabil în Municipiul Bucureşti pe miijloacele de transport public de călători ale operatorilor de 
transport ce prestează servicii de transport pe raza teritorială a Municipiului Bucureşti. Însoţitorul beneficiază de 
transport gratuit doar dacă pensionarul pe care îl însoţeşte are vârsta minim de 63 de ani în cazul femeilor şi 65 
de ani în cazul bărbaţilor şi deţine un card de transport destinat călătoriilor cu însoţitor”, se arată în proiectul 
aprobat, miercuri, în şedinţa Consiliului General al Municipiului Bucureşti (CGMB). 
Însoţitorii pensionarilor din Bucureşti vor avea gratuitate pe transportul STB 
Primăria Capitalei va acorda gratuitate la transportul public pentru un însoţitor pentru fiecare pensionar din 
Bucureşti, care să-l ajute la deplasare în drumurile lor, motivul fiind acela că bătrânii au nevoie de sprijin mai ales 
că urmează condiţii meteorologice nefavorabile. 
„Se acordă gratuitate la transportul public local de călători pentru un însoţitor/călătorie pentru fiecare pensionar 
cu domiciliul stabil în Municipiul Bucureşti pe miijloacele de transport public de călători ale operatorilor de 
transport ce prestează servicii de transport pe raza teritorială a Municipiului Bucureşti. Însoţitorul beneficiază de 
transport gratuit doar dacă pensionarul pe care îl însoţeşte are vârsta minim de 63 de ani în cazul femeilor şi 65 
de ani în cazul bărbaţilor şi deţine un card de transport destinat călătoriilor cu însoţitor”, se arată în proiectul care 
a fost votat, miercuri, în şedinţa Consiliului General al Municipiului Bucureşti (CGMB). 
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În expunerea de motive se arată că pensionarii sunt o categorie vulnerabilă nu doar din punctul de vedere al stării 
de sănătate, ci şi al incluziunii sociale, iar „în cadrul măsurilor de protecţie şi asistenţă socială se impune 
implementarea unui proiect de asigurare a condiţiilor unui trai decent pentru pensionarii la limita de vârstă”. 
Potrivit sursei citate, datele prezentate de Institutul Naţional de Statistică arată că în Municipiului Bucureşti 
numărul mediu al pensionarilor era, în 2017, 484.450 pensionari, din care un număr de 58.802 pensionari sunt 
beneficiari ai pensiilor de invaliditate şi deţin conform legii carduri şi facilităţi de transport. 
„Ţinând cont de necesităţile de deplasare a persoanelor vârstnice pentru aprovizionarea cu alimente şi bunuri de 
consum generale, procurarea de medicamente, efectuarea de vizite medicale pentru consultaţii pentru acordarea 
de reţete compensate şi obţinerea de trimiteri la laboratoarele de analize (...) este necesar ca aceste persoane 
vulnerabile care au o mobilitate redusă datorită vârstei şi a diferitelor afecţiuni medicale este necesar ca aceste 
persoane să efectueaza aceste deplasări cu un însoţitor”, mai prevede proiectul. 
În expunere se mai menţionează că pensionarii trebuie să facă deplasări şi pentru plata utilităţilor, iar în cazul 
fenomenelor meteorologice nefavorabile, precum polei, gheaţă, zăpadă, viscol, vânt puternic, este „necesară 
participarea unui însoţitor care să asigure deplasarea pensionarului în siguranţă”. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Consiliului General al Municipiului Bucureşti i-a dat undă verde Gabrielei Firea pentru virarea a încă 10 
milioane de lei la Catedrala Mântuirii Neamului 
Primăria Capitalei va aloca încă 10 milioane de lei pentru finalizarea Catedralei Mântuirii Neamului, potrivit unei 
rectificări bugetare care a fost votată în şedinţa de miercuri a CGMB. Până acum, în 2018, Catedrala a mai primit 
35 de milioane de lei de la Primărie. 
Consiliului General al Municipiului Bucureşti (CGMB) a aprobat în şedinţa de miercuri acordarea Catedralei 
Mântuirii Neamului încă 10 milioane de lei pentru finalizarea lucrărilor, potrivit unui proiect de rectificare 
bugetară. 
Până în prezent, în 2018, Catedrala Mântuirii a primit de la municipalitate 35 de milioane de lei, prin votul de 
miercuri, edificiul va fi primit 45 de milioane. 
Catedrala Mântuirii Neamului a fost sfinţită la finele lunii noiembrie de Patriarhul Ecumenic Bartolomeu şi 
Patriarhul Daniel, eveniment la care au participat mai mulţi ierarhi români şi străini. Aproximativ 20.000 de 
bucureşteni şi peste 30.000 de pelerini din toată ţara au venit la sfinţire. 
Pentru Catedrala Mântuirii Neamului s-au cheltuit pana in present peste 110 milioane de lei, iar din aceasta suma, 
75% sunt fonduri de stat, respectiv de la primarii si de la Guvern. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Mii de elevi sunt vizați: Gabriela Firea anunță că le SCHIMBĂ programul de studiu, la școală 
Unităţile de învăţământ din Capitală nu vor mai avea program de studiu în trei schimburi, potrivit unui proiect 
votat, miercuri, în ședința Consiliului General al Capitalei. Momentan, peste 13.000 de elevi studiază în acest mod 
în 11 şcoli din Bucureşti, scrie Agerpres. 
„Programul privind dezvoltarea infrastructurii educaţionale din Municipiul Bucureşti «Nicio unitate de învăţământ 
cu program în trei schimburi» e un program municipal de investiţii care are ca obiect general dezvoltarea 
infrastructurii unităţilor de învăţământ care funcţionează în trei schimburi şi cu efective mari de elevi”, se arată 
într-un proiectul votat în ședința de miercuri a Consiliului General al Municipiului București (CGMB). 
Fondurile necesare pentru finanţarea acestui program sunt asigurate din bugetul local al Municipiului Bucureşti. 
„O comisie desemnată prin dispoziţia Primarului General al Municipiului Bucureşti va proceda la analiza situaţiei 
existente, identificarea soluţiei pentru asigurarea infrastructurii necesare desfăşurării procesului educaţional, 
identificarea de imobile, negocierea în vederea achiziţionării acestora, dacă e cazul, şi întocmirea documentaţiei 
necesare investigaţiei”, se mai arată în proiect. 
Potrivit raportului de specialitate, în Capitală sunt 11 şcoli gimnaziale care au program în trei schimburi. Astfel, în 
prezent, peste 13.000 de elevi studiază în acest mod. 
Sursa citată mai spune că în Şcoala Gimnazială nr.12 "Herestrău" situaţia persistă de doi ani, din cauza creşterii 
populaţiei în zonă, care duce la un număr tot mai mare de elevi. 
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(Sursa: Agerpres) 
 

 Romania risca sa ramana fara medicamente din productie interna 
Patronatul Producatorilor Industriali de Medicamente din Romania solicita autoritatilor sa intervina in 
reglementarea domeniului productiei de medicamente, deoarece, in caz contrar, in trei ani, Romania va ramane 
fara medicamente din productia interna, conform unui comunicat. 
"Declinul continua inacceptabil in productia de medicamente din Romania. In conditiile in care piata farmaceutica 
a crescut in ultimul an cu peste 11%, avansul pentru medicamentele fabricate in tara este de doar 2% in numar de 
cutii. Solicitam din nou ministrului Sanatatii, Sorina Pintea, si ministrului de Finante, Eugen Teodorovici, sa 
intervina in reglementarea acestui domeniu pentru ca altfel, in 3 ani, Romania ramane fara medicamente din 
productie interna", se mentioneaza in comunicatul remis, miercuri, AGERPRES. 
PRIMER atrage atentia ca datele recent aparute cu privire la cresterea pietei farmaceutice cu 11% trebuie privite 
cu maxima rezerva, in conditiile in care cresterea medicamentelor care costa sub 25 lei este mai mica de 4%, iar 
avansul medicamentelor fabricate in tara este putin peste 3% in valoare si sub 2% in numar de cutii. Patronatul 
mentioneaza, de asemenea, ca peste 95% din medicamentele care costa sub 25 lei, folosite de peste 8 milioane 
de pacienti, sunt fabricate in tara. 
"Stagnarea evolutiei producatorilor de medicamente din Romania este efectul fiscalitatii paradoxale generate de 
'taxa clawback' care s-a dublat in ultimii 2 ani obligand site-urile de fabricatie din tara sa plateasca bani pentru 
venituri realizate de alti jucatori din piata farmaceutica. Este evident ca in conditiile in care acest segment 
economic face obiectul unor reglementari absurde, care denatureaza competitia libera, producatorii de 
medicamente nu pot sa se dezvolte. 'Metodologia de calcul a pretului la medicamente, discriminatorie pentru 
cele ieftine, 'taxa de raft' de peste 20% care trebuie platita pentru accesul pe canalele comerciale si 'taxa claw-
back', care se asteapta sa ajunga la 30% pana la sfarsitul anului au un impact negativ asupra fabricilor de 
medicamente din tara, care s-au oprit din numeroase proiecte de dezvoltare de medicamente, modernizare si re-
tehnologizare", a declarat Dragos Damian, director executiv PRIMER. 
Reprezentantii patronatului mai semnaleaza ca majorarea de peste 11% din ultimul an al pietei farmaceutice nu 
este resimtita de fabricantii din tara, care sunt obligati sa plateasca aproape 50% din cifra de afaceri sub forma de 
taxe si impozite in loc sa investeasca pentru a asigura nevoile de medicamente uzuale pentru pacientii romani, iar 
fabricile din Romania supravietuiesc doar pentru ca s-au orientat pe productia in lohn, pe suplimente alimentare 
sau pe exporturi, pentru ca medicamentele care fac obiectul taxei claw-back, folosite de peste 8 milioane de 
pacienti, sunt nerentabile si ar trebui scoase din portofoliu. 
"Tocmai de aceea solicitam din nou doamnei ministru Sorina Pintea si domnului ministru Eugen Teodorovici sa 
dialogheze cu fabricantii din tara si sa se implice in continuare in solutionarea problemelor aprovizionarii cu 
medicamente din productia interna. Cresterea cu rata inflatiei a bugetului destinat medicamentelor nu este de 
natura sa rezolve problemele fabricantilor din tara; fara excluderea de la plata 'taxei claw-back' a medicamentelor 
sub 25 lei, acestea vor trebui scoase din portofoliu, adancind problemele create prin disparitia in ultimii ani a 
peste 2.000 de medicamente ieftine. Altfel, peste 3 ani, vom continua sa ne intrebam de ce nu au pacientii 
medicamente, de ce trebuie sa aducem din import medicamente uzuale pe nevoi speciale si de ce se inchid 
fabricile din tara", a concluzionat reprezentantul Damian. 
PRIMER reaminteste ca semnaleaza de peste doi ani problemele care au aparut prin cresterea taxei clawback si ca 
singura masura care poate frana disparitia din spitale si farmacii a medicamentelor ieftine este scutirea de taxa 
clawback a medicamentelor care costa mai putin de 25 lei. 
Din PRIMER fac parte cele mai importante 16 fabrici de medicamente din tara: AC Helcor, Antibiotice, B.Braun, 
Bio-Eel SRL, Biofarm, Gedeon-Richter, Labormed-Alvogen, Laropharm, Magistra CC, Polisano Pharmaceuticals, 
Ropharma, Santa SA, Slavia Pharm, Zentiva, Terapia-Sun Pharma, Vim Spectrum.  
(Sursa: Agerpres) 
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 AGERPRES are un nou Contract Colectiv de Muncă la standarde europene! 
Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind a negociat şi semnat cu noul director general al Agenţiei Naţionale de 
Presă AGERPRES, Claudia Nicolae,  şi cu membrii Consiliului Director al instituţiei publice de presă Contractul 
Colectiv de Muncă pentru perioada 2018-2020. Documentul conţinestandarde europene privind libertatea de 
exprimare, Codul Deontologic al Jurnalistului, Ghidul de Etică pentru Fotojurnalism şi, nu în ultimul rând, prevederi 
importante pentru asigurarea unor condiţii de muncă demne de o instituţie publică de presă. 
Contractul reglementează drepturile şi obligaţiile angajaţilor şi angajatorului, stabilind, pe lângă  măsuri 
ferme pentruapărarea şi garantarea locurilor de muncă, şi o serie de norme privind funcţionarea dialogului 
social la standarde europene. Contractul încheiat cuprinde prevederi care oferă garanţii profesionale pentru 
jurnaliştii agenţiei, cum ar ficlauza de conştiinţă. De asemenea,  CCM garantează caracterul confidenţial al 
surselor de informare ale jurnalistului AGERPRES.  
Aceste prevederi sunt menite să garanteze independenţa editorială a Agenţiei Naţionale de Presă şi libertatea de 
exprimare a angajaţilor AGERPRES, dar şi obligaţii profesionale pentru îndeplinirea misiunii prevăzute în Legea de 
organizare şi funcţionare a ANP AGERPRES, şi anume de a prezenta în mod obiectiv și echidistant realitățile vieții 
social-politice, economice, religioase și cultural-științifice ale țării, promovând valorile democratice, civice și 
morale. 
Înfiinţată în anul 1889, Agenția Națională de Presă AGERPRES este prima agenție de presă din România. Instituția 
s-a numit, de-a lungul vremii, Agenția Telegrafică a României sau Agenția Română, Agenția Telegrafică Română 
"Orient-Radio" - RADOR, Agenția Română de Presă - AGERPRES, Agenția Națională de Presă ROMPRES și, din 
2008, Agenția Națională de Presă AGERPRES. 
Contractul a fost înregistrat astăzi, 12 decembrie 2018, la Inspectoratul Teritorial de Muncă Bucureşti şi este 
valabil până la data de 12 decembrie 2020. 
(Sursa: Agerpres) 
 

 UE va aloca în 2019 fonduri pentru fermierii afectaţi de pesta porcină africană şi gripa aviară 
Plenul Parlamentului European a votat, miercuri, bugetul Uniunii Europene pentru anul 2019, care conţine şi 
alocarea a 28 de milioane de euro pentru fermierii afectaţi de pesta porcină africană şi gripa aviară din România şi 
din celelalte state membre ale UE. 
”Plenul Parlamentului European a votat, astăzi (miercuri - n.r.), bugetul Uniunii Europene pentru anul 2019. 
Bugetul cuprinde şi solicitarea deputatului european Siegfried Mureşan (PPE / PNL) de a aloca 28 de milioane de 
euro pentru fermierii afectaţi de pesta porcină africană (PPA) şi gripa aviară”, se arată într-un comunicat de presă 
al europarlamentarului Siegfried Mureşan. 
Potrivit sursei citate, cele 28 de milioane de euro vor fi alocate către Fondul European de Garantare Agricolă 
(FEGA) pentru măsurile specifice destinate fermierilor afectaţi de pesta porcină africană şi gripa aviară din 
România şi din celelalte state membre ale UE. 
„Am votat astăzi, în plenul Parlamentului European, Bugetul Uniunii Europene pentru anul 2019. Forma finală a 
bugetului cuprinde şi 28 de milioane de euro pentru sprijinirea fermierilor afectaţi de pesta porcină africană şi 
gripa aviară, fonduri alocate în urma amendamentelor depuse de mine la proiectul iniţial de buget. Având în 
vedere că 80% din focarele de pestă porcină africană din UE se află pe teritoriul României, aceşti bani vor ajunge, 
în mare parte, la fermierii români păgubiţi”, a declarat deputatul european Siegfried Mureşan, potrivit 
comunicatului. 
Mureşan apreciază alocarea acestor bani ”o victorie cu atât mai mare cu cât, până la finalul negocierilor, Guvernul 
României nu trimisese documentaţia necesară pentru ca România să beneficieze de fonduri europene din această 
linie bugetară pentru pesta porcină africană în Bugetul UE 2019”. 
”Aşadar, a trebuit să conving mai întâi colegii din Parlamentul European, apoi Consiliul UE şi Comisia Europeană că 
România are nevoie de aceşti bani fără a exista o cerere oficială din partea autorităţilor de la Bucureşti. Dacă 
această cerere ar fi fost depusă în timp util, cel mai probabil suma obţinută pentru despăgubirea fermierilor 
români din Bugetul UE 2019 ar fi fost mult mai mare. Mai mult decât atât, Guvernul Dăncilă a votat în luna 
septembrie inclusiv reducerea cu 8,5 milioane de euro a alocărilor către o a doua linie bugetară din care vor fi 
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sprijiniţi fermierii afectaţi de pestă. Din fericire, această tăiere a fost eliminată din forma finală de buget”, a 
conchis eurodeputatul Siegfried Mureşan. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Proteste de amploare la Budapesta. Manifestanții denunță "legea sclaviei" 
Situație tensionată la Budapesta. Mii de oameni demonstrează miercuri seară în fața Parlamentului și, potrivit 
presei, poliția a folosit gaze lacrimogene. Oamenii sunt nemulțumiți de adoptarea unei legi care crește 
semnificativ numărul orelor suplimentare pe care le pot solicita angajatorii. 
Parlamentarii au adoptat o lege care crește de la 250 la 400 numărul orelor suplimentare pe care patronii le pot 
cere anual de la angajați. 
Opoziția a încercat din răsputeri să perturbe ședința, catalogând legea drept una "a sclaviei". Poziția este 
susținută și de sindicate, precum și de o parte a societății. 
Guvernul Orban afirmă însă că este de partea muncitorilor care vor să câștige mai mult, dar nu puteau din cauza 
birocrației. 
Opoziția acuză executivul că a cedat în fața giganților auto germani, piloni ai economiei Ungariei, care se plâng de 
un deficit acut de forță de muncă. 
(Sursa: stiri.tvr.ro) 
 

 MAE avertizează românii că sunt anunţate proteste vineri în două oraşe belgiene 
Ministerul Afacerilor Externe îi informează pe românii care tranzitează sau vor să călătorească în Belgia că sunt 
anunţate, vineri, proteste în regiunea Mons Borinage, din sudul ţării, iar duminică vor avea loc manifestaţii la 
Bruxelles, lucru care va afecta traficul rutier. 
"Ministerul Afacerilor Externe informează cetăţenii români care se află, tranzitează sau doresc să călătorească în 
Regatul Belgiei că sunt anunţate proteste în regiunea Mons Borinage (sudul Belgiei) în data de 14 decembrie 
2018, precum şi la Bruxelles, în după-amiaza zilei de 16 decembrie 2018. Se preconizează perturbarea circulaţiei 
rutiere", precizează reprezentanţii MAE, într-un comunicat de presă remis MEDIAFAX. 
Sursa citată adaugă că "Cetăţenii români pot solicita asistenţă consulară la numerele de telefon ale Ambasadei 
României la Bruxelles: +32(0)23475338, +32(0)23450040 şi +32(0)23441658, apelurile fiind redirecţionate către 
Centrul de Contact şi Suport al Cetăţenilor Români din Străinătate (CCSCRS) şi preluate de către operatorii Call 
Center în regim de permanenţă. De asemenea, cetăţenii români care se confruntă cu o situaţie dificilă, specială, 
cu caracter de urgenţă au la dispoziţie şi telefonul de permanenţă al misiunii României la Bruxelles: 
+32(0)23440854". 
De asemenea, MAE "recomandă consultarea paginilor de 
Internet http://bruxelles.mae.ro, www.mae.ro<http://www.mae.ro> şi reaminteşte faptul că cetăţenii români 
care se deplasează în străinătate au la dispoziţie aplicaţia „Călătoreşte în siguranţă” (http://www.mae.ro/app_cs), 
care oferă informaţii şi sfaturi de călătorie". 
În ultima perioadă au fost mai multe proteste în capitala Belgiei, Bruxelles, faţă de preţurile la carburanţi, în urma 
cărora zeci de persoane au fost reţinute de forţele de ordine. Manifestaţiile a făcut parte din mişcarea "Vestelor 
galbene" care au protestat şi Franţa. 
Totodată, zeci de mii de persoane au protest la Bruxelles pentru a cere Guvernului Belgiei să respecte 
angajamentele pentru contracararea încălzirii climei, înaintea unei conferinţe ONU pe tema mediului programată 
în Polonia. Oamenii au solicitat politici ambiţioase pentru protejarea mediului înconjurător, în cadrul Acordului 
Climatic Paris. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 BREAKING: Theresa May a obţinut votul de încredere al Partidului Conservator şi rămâne prim-ministru al 
Marii Britanii 
Majoritatea membrilor Partidului Conservator îşi menţin încrederea în premierul Marii Britanii, Theresa May, 
arată rezultatele votului desfăşurat miercuri seară. 
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Potrivit rezultatelor oficiale, Theresa May a obţinut 200 de voturi pentru şi 117 împotrivă, astfel că rămâne lider al 
Partidului Conservator (centru-dreapta) şi prim-ministru al Marii Britanii, informează cotidianul The Guardian şi 
postul tv Sky News. 
Înaintea votului pe tema moţiunii de încredere, Theresa May a semnalat, potrivit presei britanice, că se va retrage 
din funcţiile de lider al Partidului Conservator şi de prim-ministru înainte de următorul scrutin parlamentar, 
programat în anul 2022. 
Rezultatul votului riscă să amplifice clivajul în Partidul Conservator, în contextul Acordului privind ieşirea Marii 
Britanii din Uniunea Europeană în martie 2019. Acordul pe tema Brexit riscă să fie respins de Camera Comunelor, 
iar, în cazul în care ar fi aprobat, Guvernul conservator riscă să piardă majoritatea parlamentară din cauza 
eventualei retrageri a susţinerii de către formaţiunea nord-irlandeză Partidul Democrat Unionist (DUP). Situaţia ar 
putea conduce la alegeri anticipate, la amânarea ieşirii Marii Britanii din UE, la un nou referendum şi chiar la 
anularea deciziei privind Brexit. 
Uniunea Europeană a semnalat că nu va accepta renegocierea Acordul semnat cu Marea Britanie pe tema Brexit. 
Theresa May vrea renegocierea situaţiei frontierei nord-irlandeze. Acordul pe tema Brexit prevede un statut 
special pentru provincia britanică Irlanda de Nord, în scopul evitării introducerii controalelor la frontiera cu 
Irlanda, stat membru al Uniunii Europene. Prevederea este contestată de numeroşi parlamentari britanici. 
Garanţiile acordate Irlandei de Nord riscă să blocheze Marea Britanie în "serii de negocieri repetate" în următorii 
ani, se arată în raportul guvernamental de evaluare juridică. 
Theresa May a amânat deja votul parlamentar pe tema Acordului Brexit, de teama unui eşec. 
Acordul Brexit elaborat de Guvernul Theresa May şi Bruxelles prevede reciprocitate în privinţa libertăţii de 
circulaţie, o perioadă de tranziţie post-Brexit, menţinerea Marii Britanii în uniunea vamală, un statut special al 
provinciei britanice Irlanda de Nord şi păstrarea aranjamentelor comerciale. Proiectul de acord este contestat de 
numeroşi politicieni britanici. Cinci membri ai Guvernului de la Londra au demisionat ca protest faţă de acordul pe 
tema Brexit negociat cu Uniunea Europeană. Premierul Theresa May a exprimat regret că unii membri ai 
Cabinetului de la Londra au demisionat, însă a subliniat că este determinată să obţină aprobarea acordului. 
(Sursa: Mediafax) 
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